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УВАЖАЕМЫЕ ЧИТАТЕЛИ ГАЗЕТЫ «АХЫСКА»!

Дорогие друзья, искренне верим, что вы, как и прежде, будете с нами.
Подписаться  на газету вы можете в любом отделении АО «Казпочта».

Türk Konseyi 7. Zirvesi’nde 
liderlerden önemli mesajlar
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Нурсултан Назарбаев встретился 
с Реджепом Эрдоганом

DATÜB Genel Başkanı Ziyatdin Kassanov, 
Türk Keneşi 7. Zirve Toplantısı kapsamında Dünya 
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Azerbaycan'ın baş-
kenti Bakü'de gerçek-
leştirilen Türk Konseyi 
7. Zirvesi'nde, liderler, 
Türk devletleri arasın-
daki birlikteliğe ilişkin 
önemli mesajlar verdi.

Azerbaycan Cumhurbaşka-
nı İlham Aliyev'in ev sahipli-
ğinde düzenlenen zirveye Tür-
kiye Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan, Kazakistan'ın 
kurucu Cumhurbaşkanı Nur-
sultan Nazarbayev, Kırgızis-
tan Cumhurbaşkanı Sooron-
bay Ceenbekov ve Özbekistan 
Cumhurbaşkanı Şevket Mir-
ziyoyev katıldı.

Türk Konseyi gözlemci 
üyesi Macaristan'ın Başbaka-
nı Viktor Orban ile üye ol-
masa da etkinliklere katılım 
sağlayan Türkmenistan'ın 
Başbakan Yardımcısı Pürli 

Agamuradov da toplantıda 
hazır bulundu.

Azerbaycan Cumhurbaş-
kanı Aliyev, toplantıda yap-
tığı konuşmada, Kırgızistan'a 
başarılı dönem başkanlığı için 
teşekkür etti.

Özbekistan'ı Konsey'e ka-
tılması dolayısıyla kutlayan 
Aliyev, Özbekistan'ın bu ka-
rarının Türk dünyasında bir-
liğin daha da güçlenmesine ve 
iş birliğinin derinleşmesine 
katkı sağlayacağını söyledi.

Aliyev, Türk Konseyi ül-
kelerinin ortak tarih ve milli 
değerleri birleştirdiğini vur-
gulayarak, Türk dili konuşan 
ülkelerle iş birliğinin Azer-
baycan dış politikasının ön-
celiklerinden olduğunu dile 
getirdi.

Türk Konseyinin kurul-
duktan sonra geçen 10 yılda 
önemli gelişmelerin yaşandı-
ğını belirten Aliyev, «Azer-
baycan, bu günden Türk 
Konseyi dönem başkanlığını 
devralıyor. Azerbaycan, dö-
nem başkanlığı döneminde 
ülkelerimiz arasında hem ikili 

hem de çok taraflı iş birliği-
mizin daha da gelişmesi için 
çabalarını devam ettirecek-
tir.» diye konuştu.

Nazarbayev: 
Yeni bir tarih 

sayfası açılıyor

Kazakistan'ın kurucu 
Cumhurbaşkanı Nazarba-
yev, Türk Konseyinin başarılı 
bir gelişim süreci yaşadığını, 
Türk devletleri arasındaki 
birlikteliğin kendisini mutlu 
ettiğini söyledi.

Özbekistan'ın «tam üye», 
Macaristan'ın ise «gözlemci» 
ülke olmasını memnuniyet-
le karşıladıklarını ifade eden 
Nazarbayev, şöyle devam etti:

«Yeni bir tarih sayfası açılı-
yor. Türk Konseyi, küresel an-
lamda önemli siyasi ve ekono-
mik popülerlik kazandı. Aynı 
zamanda Türk dünyasında en-

tegrasyonumuzu da artırmış bu-
lunuyoruz. Türk ülkeleri arasın-
daki etkileşim yeni bir seviyeye 
çıkmaktadır.»

Nazarbayev, Türk medeni-
yetinin çok derin köklere sahip 
olduğuna işaret ederek, «Türk 
dünyasının birliği, benim için 
güven sözüyle net bir şekilde ifa-
de edilebilir. Ben birlikteliğimizi 
tasvir etmek için 'yeniden doğuş' 
ve 'güven' sözlerini seçiyorum'. 
Aynı zamanda da 'kardeşlik' ke-
limesi benim için çok şey ifade 
ediyor.» diye konuştu.

Mirziyoyev: 
Özbekistan için 

tarihi bir gün

Özbekistan Cumhurbaşkanı 
Mirziyoyev, bu günün kendileri 
için «tarihi bir gün» olduğunu, 
Özbekistan'ın tam üye olarak 
Türk Konseyi safına katıldığını 
ifade etti.

Üye ülkeler arasında ticari 
ve ekonomik ilişkilerin geliş-
tirilmesinin önemine değinen 
Mirziyoyev, ülkesinde son yıl-

larda ekonomik alanda elde 
edilen başarıları anlattı.

Mirziyoyev, Türk Konse-
yi ülkeleri nüfusunun yüzde 
40'ının gençlerden oluştuğunu 
hatırlatarak, Genç Girişimciler 
Forumu'nun oluşturulmasını ve 
ilk toplantısının Özbekistan'da 
yapılmasını önerdi.

Macaristan'ın Başbakanı 
Viktor Orban, Türk Konseyi'ne 
katkı sağlamak için gözlem-
ci üye olduklarını, kurumun 
Avrupa'ya yakınlaşmasında 
önemli rol oynamak istedikleri-
ni söyledi.

Orban, Türk Konseyi'nin 
Budapeşte ofisinin bu konuda 
büyük rol oynayacağını da söz-
lerine ekledi.

Türkmenistan'ın Başbakan 
Yardımcısı Pürli Agamuradov, 
Türk Konseyini önemsedikleri-
ni ve desteklediklerini belirtti.

Türk Konseyinin en fazla 
önem verdikleri uluslararası 
örgütlerden biri olduğunu ifa-

de eden Agamuradov, zirveye 
katılımlarının Türkmenistan'ın 
konuya olan özel ilgisinin gös-
tergesi olduğunu kaydetti.

Türk Konseyi Dönem 
Başkanlığı 

Azerbaycan'a geçti

Zirve'de, Kazakistan'ın 
kurucu Cumhurbaşkanı 
Nazarbayev'e, Türk dünyasını 
birleştirme çabalarına sağladığı 
büyük katkılar dolayısıyla «Türk 
Konseyi Ömür Boyu Onursal 
Başkanı» unvanı İlham Aliyev 
tarafından takdim edildi.

Ana konusu, «Küçük ve 
Orta Ölçekli İşletmelerinin Ge-
liştirilmesi» olan zirve sonun-
da, Türkiye'nin Barış Pınarı 
Harekatı'na destek kararının da 
yer aldığı bildiri kabul edildi.

Türk Konseyi Dönem 
Başkanlığı Kırgızistan'dan 
Azerbaycan'a geçti.

Azerbaycan Cumhurbaşka-
nı Aliyev, bir sonraki zirvenin 
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın 
önerisiyle gelecek yıl Türkiye'de 
yapılacağını açıkladı.

Нурсултан Назарбаев 
встретился 

с Реджепом Эрдоганом
Первый Президент Казахстана – Ел-

басы Нурсултан Назарбаев встретился с 
Президентом Турецкой Республики Ред-
жепом Эрдоганом, передает пресс-служба 
Первого Президента РК.    

В ходе встречи стороны обсудили текущее состоя-
ние и дальнейшие перспективы процесса интеграции 
стран Тюркского мира.

Кроме того, стороны обменялись мнениями по 
вопросам обеспечения региональной безопасно-
сти и стабильного развития государств евразийского                             
континента.

Первый Президент РК – Елбасы Нурсултан Назар-
баев 14 октября прибыл в Баку (Азербайджан) с рабо-
чим визитом для участия в саммите Совета сотрудни-
чества тюркоязычных государств.

В ходе визита Елбасы встретился с Президентом 
Азербайджана Ильхамом Алиевым и провел перегово-
ры с Президентом Кыргызстана Сооронбаем Жээнбе-
ковым.

Отметим, что Соглашение о создании Совета со-
трудничества тюркоязычных государств (ССТГ или 
Тюркский совет) было подписано по инициативе Пер-
вого Президента РК Н. А. Назарбаева 3 октября 2009 г. 
в городе Нахчыван (Азербайджанская Республика) на 
IX Саммите Глав тюркоязычных государств.

ВЫСОКАЯ НАГРАДА
Первый Президент РК – Елбасы Нур-

султан Назарбаев награжден Высшим 
Орденом Тюркского мира.  

«В ходе заседания ССТГ Елбасы был награжден 
Высшим Орденом Тюркского мира», – сообщил 
пресс-секретарь Елбасы Айдос Укибай в Twitter. 

Напомним, Первый Президент РК – Елбасы Нур-
султан Назарбаев 14 октября  прибыл в Баку (Азер-
байджан) с рабочим визитом для участия в саммите 
Совета сотрудничества тюркоязычных государств.

В ходе визита Елбасы  встретился с Президентом 
Азербайджана Ильхамом Алиевым и провел перего-
воры с Президентом Кыргызстана Сооронбаем Жэ-
энбековым.

Türk Konseyi Liderler Zirvesi 
ortak bildirisinde Barış Pınarı 

Harekatı kararı
Azerbaycan'da düzenlenen Türk Dili Konuşan 

Ülkeler İşbirliği Konseyi (Türk Konseyi) Devlet Baş-
kanları 7. Zirvesi sonuç bildirgesinde, Barış Pınarı 
Harekatı'na destek kararı yer aldı.

Azerbaycan Cumhurbaşkanı İlham Aliyev'in ev sahipli-
ğinde düzenlenen zirveye Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan, Kazakistan'ın kurucu Cumhurbaşkanı Nursultan Na-
zarbayev, Kırgızistan Cumhurbaşkanı Sooronbay Ceenbekov 
ve Özbekistan Cumhurbaşkanı Şevket Mirziyoyev katıldı. 

Türk Konseyi gözlemci üyesi Macaristan'ın Başbakanı 
Viktor Orban ile kuruma üye olmasa da etkinliklere katılım 
sağlayan Türkmenistan'ın Başbakan Yardımcısı Pürli Aga-
muradov da toplantıda hazır bulundu. 

Toplantı sonrasında kabul edilen ve liderlerce imzalanan 
bildiride, Barış Pınarı Harekatı'yla ilgili şu ifadelere yer ve-
rildi: 

«Türk Konseyi, Türkiye'nin Barış Pınarı Harekatı'nın 
terörizmle mücadeleye, Suriye'nin toprak bütünlüğünün 
sağlanmasına, Suriyelilerin teröristlerin zulmünden kurtarıl-
masına ve yerlerinden edilmiş Suriyelilerin ana vatanlarına 
güvenli ve gönüllü geri dönüşleri için şartların oluşturulma-
sına katkıda bulunacağına olan umut ve inançlarını beyan 
etmektedir.»

Türk Konseyi 7. Zirvesi’nde 
liderlerden önemli mesajlar
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Первый Президент 
РК Нурсултан Назар-
баев принял участие 
в 7-м саммите Со-
вета сотрудничества 
тюркоязычных госу-
дарств в Баку.

Встреча, состоявшаяся в 
столице Азербайджана, ста-
ла во многом особенной для 
Совета сотрудничества тюр-
коязычных государств. При-
чин тому несколько.

Саммит фактически со-
впал с 10-летием Нахчыван-
ской декларации о создании 
ССТГ. Кроме того, на нем за-
вершился процесс принятия 
в состав Тюркского совета 
Узбекистана. Также в ССТГ 
учрежден новый пост – по-
жизненного Почетного Пред-
седателя, который создан 
специально для того, чтобы 
Нурсултан  Назарбаев, сняв-
ший с себя полномочия Пре-
зидента Казахстана, мог про-
должать активно участвовать 
в деятельности структуры, 
которую сам помогал созда-
вать и развивать.

Именно в этом новом 
качестве представил Елба-
сы в рамках встречи хозяин 
саммита – Президент Азер-
байджана Ильхам Алиев.

– Первый Президент 
Казах стана – наш аксакал 
Нурсултан Абишевич Назар-
баев участвует в саммите в 
статусе Почетного Председа-
теля Тюркского совета. Титул 
этот был присвоен уважае-
мому Нурсултану Абишевичу 
по инициативе Президента 
Турции Реджепа Эрдогана и 
совместным решением глав 
государств – членов Тюрк-
ского совета. Нурсултан 
Назарбаев имеет большие 
заслуги в деле развития от-
ношений в тюркском мире и 
непосредственно создания 
Совета сотрудничества тюр-
коязычных государств, – от-
метил Ильхам Алиев.

Кроме того, перед тем 
как передать слово Елбасы, 
Президент Азербайджана 
вручил ему новую награду, 
учрежденную ССТГ, – Выс-
ший Орден Тюркского мира. 
Нурсултан Назарбаев стал 
первым обладателем этого 
знака отличия, который от-
ныне будет присуждаться 
наиболее заслуженным дея-
телям за выдающиеся за-
слуги перед Тюркским миром 
и особые усилия по укреп-
лению солидарности и друж-
бы между народами.

После того, как Первому 
 Президенту РК была вруче-
на награда (многоконечная 
звез да с символом ССТГ в 
центре на небесно-голубой 
ленте – в цвет флага Тюрк-
ского совета), в ходе засе-
дания произошла, можно 
сказать, торжественная за-
минка – лидеры стран ССТГ, 
участвую щие в мероприя-
тии, подходили к Нурсултану 
Абишевичу, чтобы пожать 
ему руку и лично поздравить 
с заслуженной наградой и 
новым постом.

Елбасы искренне побла-
годарил Президента Турции 

Реджепа Тайипа  Эрдогана 
за предложение о присвое-
нии ему статуса Почетного 
Председателя ССТГ и всех 
глав государств за поддерж-
ку этой инициативы. Он так-
же выразил глубокую призна-
тельность за присуждение 
высокой награды Тюркского 
мира.

Как отметил Нурсултан 
Назарбаев,  новый статус в 
Тюркском совете позволит 
ему продолжить активное 
участие в работе организа-
ции, и он готов приложить 
все усилия для ее дальней-
шего развития.

Первый Президент РК так-
же поблагодарил Президен-
та Азербайджана Ильхама 
Алиева за гостеприимство 
и прекрас ную организацию 
саммита. Поздравил Прези-
дента Узбекистана Шавката 
Мирзиёева и весь братский 
узбекский народ с вступле-
нием в Тюркский совет в ка-
честве его полноправного 
члена, назвав это событие 
историческим и долгождан-
ным для всей тюркоязыч-
ной семьи. Отметил первое 
участие Премьер-министра 

Венгрии Виктора Орбана 
в качестве представителя 
страны-наблюдателя в ССТГ 
и подчеркнул, что открытие 
представительства Тюрк-
ского совета в Будапеште 
– важный шаг, который рас-
ширит деятельность орга-
низации на европейском на-
правлении.

Елбасы также высоко оце-
нил итоги председательства 
в ССТГ Кыргызстана во гла-
ве с Президентом Сооронба-
ем Жээнбековым.

В своем выступлении 
Нурсултан  Назарбаев на-
помнил участникам самми-
та о том, как начиналось 
тюркское сотрудничество, 
– первую полноформатную 
встречу глав тюркоязычных 
государств, которая состоя-
лась еще в 1992 году в Ан-
каре.

– Шли первые месяцы 

истории государств Цен-
тральной Азии, но уже в то 
время мы четко понима-
ли особые узы отношений 
между нашими братскими 
народами, основанные на 
общнос ти истории, языка, 
культуры и традиций. Поэто-
му все братские страны под-
писали Анкарское заявле-
ние. Посредством этого мы 
зафиксировали свою волю и 
решимость развивать взаим-
ное сотрудничество на широ-
ком пространстве Тюркского 
мира, – отметил Елбасы.

Подписание же 10 лет 
назад в Нахчыване Декла-
рации о соз дании Совета со-
трудничества тюркоязычных 
государств, по словам Нур-
султана Назарбаева, дало 
старт новому, более осмыс-
ленному и прагматичному 
этапу в эволюции связей 
братских народов.

Именно такой подход, 
подчерк нул Первый Прези-
дент РК, позволил государ-
ствам подойти к нынешнему 
юбилейному рубежу с хоро-
шими результатами.

– Во-первых, и с глобаль-
ной точки зрения, и для самих 

себя мы доказали актуаль-
ность и вос требованность 
нашей организации, – под-
черкнул Нурсултан  Назарба-
ев.

Он также отметил, что 
расширение совета за счет 
присое динения в разных ка-
чествах Узбекистана и Вен-
грии открыло новую страницу 
совместной летописи. Участ-
никами ССТГ создана солид-
ная институциональная архи-
тектура (ТюркПА,  ТЮРКСОЙ,  
Тюркская академия, Фонд 
тюркской культуры и насле-
дия, Совет старейшин, 
Торгово-промышленная па-
лата). Растет политический 
и экономический авторитет 
Тюркского совета на регио-
нальном и меж дународном 
уровнях.

Кроме того, Елбасы на-
помнил, что принята концеп-
ция интеграции Тюркского 

мира, согласно которой мно-
гоплановое взаимодействие 
тюркоязычных стран в пер-
спективе будет выведено на 
качественно более высокий 
уровень.

– У тюркской цивилиза-
ции глубокие корни. Если 
обратиться к истории, мы 
– потомки народов, всегда 
игравших весомую роль на 
самом большом континенте 
планеты. Достаточно взгля-
нуть на географическую 
карту мира, чтобы осознать 
значение Тюркского мира 
и на современном этапе. Я 
хотел бы особо отметить, 
что принял участие во всех 
встречах глав тюркоязычных 
государств в том или ином 
составе за прошедший пери-
од чуть более четверти века 
– с 1992 по 2019 год. Я учел 
следующее. Например сло-
во ТЮРК – TURK. Каждая 
его буква несла для меня 
особый смысл. Первая бук-
ва Т – trust, то есть «дове-
рие», U – unity, «единство», 
R – renaissance, «возрож-
дение» и последняя буква 
K – kinship, то есть «род-
ство». Основываясь на этом 

понимании, главной целью 
моей работы внутри сообще-
ства было сближение наших 
стран, и поэтому я очень 
рад тому, что совместными 
усилиями мы добились этой 
цели, – поделился мыслями 
Елбасы.

Вместе с тем, как отметил 
 Нурсултан Назарбаев, оче-
видно, что в мире сегодня 
сложилась непростая гео-
политическая ситуация, вы-
званная противостоянием 
и кризисом доверия между 
глобальными державами. 
Вопросы возникают и в от-
ношениях между странами 
ССТГ, но всегда находятся 
пути их решения. И так долж-
но быть всегда.

Ответом на появляющие-
ся вызовы, например, стали 
шаги государств по принятию 
концепции интеграции Тюрк-
ского мира и предложенная 

Нурсултаном  Назарбаевым 
на прошлогоднем саммите 
ССТГ в Чолпон-Ате рефор-
ма тюркских организаций со-
трудничества.

По мнению Елбасы, при-
шло время перейти на сле-
дующий уровень и присту-
пить к формированию новых 
горизонтов общетюркского 
будущего. В связи с этим По-
четный Председатель ССТГ 
озвучил две важные инициа-
тивы.

– Во-первых, предла-
гаю разработать программу 
«Тюркское видение-2040». В 
этом документе должны быть 
отражены долгосрочные 
цели тюркоязычного сообще-
ства и пути их достижения. 
Благодаря этому мы прида-
дим значительный импульс 
укреплению взаимодействия 
в таких приоритетных для на-
ших государств сферах, как 
внешняя политика и полити-
ка «мягкой силы», торговля 
и транзит, туризм и инвести-
ции, энергетика и «зеленая 
экономика», малый и сред-
ний бизнес. В программу 
также необходимо включить 
разделы «культура» и «об-

разование», «молодежная 
политика» и «здравоохра-
нение», «цифровизация» и 
«искусственный интеллект». 
А также развитие колыбели 
тюркского мира – города 
Туркестана, где Казахстан 
в настоящее время развер-
нул грандиозную стройку, 
– предложил Нурсултан                      
Абишевич.

Он также отметил, что 
в до кументе должны найти 
место «дорожные карты» по 
реализации инициатив, вы-
двинутых в разное время на 
саммитах ССТГ. Кроме того, 
важно обеспечить сопряже-
ние документа с националь-
ными программами разви-
тия государств Тюркского 
совета.

Тюркское видение: горизонты интеграции
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– Во-вторых, предла-
гаю в перспективе пересмо-
треть назва ние нашего со-
вета. Не только наш язык, 
но также история, культура, 
мировоззрение и традиции 
берут начало из одного ис-
тока. Исходя из этого, успех 
тюркской интеграции име-
ет стратегическое  значе-
ние не только для нашей 
семьи, но и для укрепления 
 безопасности и стабильно-
сти на всем евра зийском про-
странстве. XXI век  дает нам 
такую возможность, и нужно 
воспользоваться ею сполна. 
 При этом считаю, что можно 
повысить Совет сотрудни-
чества тюркоязычных госу-
дарств до уровня организа-
ции. Таким образом, если 
совет станет организацией,  
нашу структуру можно будет 
назвать Организация тюрк-
ских государств, – сказал 
Елбасы.

В завершение, обращаясь 
к участникам саммита, Нур-
султан Назарбаев вновь под-

черкнул, что для него огром-
ная честь получить всеобщее 
признание его труда на пути 
укрепления и продвижения 
тюркской интеграции.

– Надеюсь, что и даль-
ше мы вместе с вами будем 
покорять новые вершины. Я 
всегда готов вам в этом по-
мочь и оказать поддержку, 
– подчеркнул Первый Пре-
зидент Казахстана.

Участие в 7-м самми-
те Совета сотрудничества 
тюркоязычных государств 
приняли президенты стран 

– участниц ССТГ: Азер-
байджана – Ильхам Алиев, 
Кыргызстана – Сооронбай 
Жээнбеков, Турции – Ред-
жеп Тайип Эрдоган, Узбеки-
стана – Шавкат Мирзиёев, 
Премьер-министр страны-
наблюдателя Венгрии Виктор 
Орбан, а также заместитель 
Премьер-министра Туркме-
нистана Пурли Агамурадов. 
Кроме того, в заседании уча-
ствовал генеральный секре-
тарь ССТГ Багдад Амреев.

Встреча в Баку заверши-
ла председательство в Тюрк-
ском совете Кыргызстана 
– этот пост на предстоящий 
период 2019–2020 годов пе-
решел Азербайджану. Соо-
ронбай Жээнбеков поделил-
ся с участниками саммита 
основными итогами работы 
по развитию сотрудничества 
в формате ССТГ за прошед-
ший год, а также особо отме-
тил, что страны – участницы 
совета должны уделять са-
мое пристальное внимание 
развитию сотрудничества в 

торгово-экономической сфе-
ре – потенциал здесь огро-
мен и до сих пор в полной 
мере не реализован.

Саммит в Баку, собствен-
но говоря, заглавной темой 
имел как раз поддержку ма-
лого и среднего бизнеса. Та-
ким образом, принимающая 
председательство в Тюрк-
ском совете азербайджан-
ская сторона определила 
одним из приоритетов своей 
работы на этом посту эконо-
мическое сотрудничество во 
всех его аспектах. Вместе 

с тем, как отметил Ильхам 
Алиев, достойное внима-
ние будет уделяться и дру-
гим направлениям взаимо-
действия.

– Совет сотрудничества 
тюркоязычных государств 
прошел значительный путь 
развития. Он играет важ-
ную роль в деле развития 
сотрудничества в поли-
тической, экономической, 
транс портной и гуманитар-
ной сферах, в области ту-
ризма и информационно-
к о м м у н и к а ц и о н н ы х 
технологий. Расширяются 
связи Тюркского совета с 
другими авторитетными 
международными организа-
циями. На сегодняшний день 
существует продуктивное со-
трудничество с ООН, ОИС, 
ОБСЕ, Организацией эконо-
мического  сотрудничества, 
– отметил Ильхам Алиев. 
– Азербайджан принимает 
председательство в Тюрк-
ском совете. Хочу заверить 
вас, что на этом посту наша 
страна продолжит усилия, 
направленные на еще боль-
шее углубление двусторон-
него и многостороннего со-
трудничества между нашими 
странами.

Президент Турции Ред-
жеп Тайип  Эрдоган, гово-
ря о дальнейшем развитии 
взаимодействия стран в 
торгово-экономической сфе-
ре, обратил внимание на 
необходимость увеличения 
расчетов во внешнеторговых 
операциях в национальных 
валютах. А также сделал ак-
цент на важности кооперации 
в транспортно-логистической 
сфере, реализации совмест-
ных коммерческих проектов.

Кроме того, Президент 
Турции выразил надежду, что 
расширение ССТГ в ближай-
шем будущем продолжится, 
и в «семью» Тюркского со-

вета полноправным членом 
войдет Туркменистан.

Участники саммита в сво-
их выступлениях единогласно 
приветствовали вступление в 
ССТГ Узбекистана – по ито-
гам встречи даже было под-
писано Совместное заявле-
ние о принятии этой страны в 
состав Тюркского совета.

– Безусловно, вступление 
Узбекистана в совет являет-
ся отражением естественных 
исторических процессов. Мы 
рады, что сегодня укрепляем 
эти древние мосты, став пол-
ноправным членом ССТГ, – 
сказал, выступая на саммите, 
Шавкат Мирзиёев. – Участие 
в Тюркском совете полно-
стью отвечает коренным 
интересам нашего народа. 
Сегодня на новый уровень 
вышли не только культурно-

духовные связи, но и торгово-
экономические отношения. 
За последние 3 года объемы 
взаимной торговли наших 
стран увеличились почти в 2 
раза.  Создано свыше тыся-
чи совместных предприятий. 
Расширяется транспортное 
сообщение. Растет число 
безвизовых турис тических 
поездок. Крепнут узы брат-
ства наших народов.

Президент Узбекиста-
на обратил внимание, что в 
рамках работы в ССТГ его 
страна будет стремиться 
создавать благоприятные 
условия для установления 
прямых, основанных на вза-
имопонимании и доверии 
связей между предпринима-
телями. Кроме того, он отме-
тил, что более 40% населе-
ния стран – участниц совета 
составляет молодежь. И для 
широкого вовлечения ее в 
предпринимательство Шав-
кат Мирзиёев предложил 
в рамках Тюркского совета 
учредить форум молодых 
предпринимателей и первое 
его заседание провести в 
следующем году в Узбеки-
стане.

Премьер-министр Венгрии 
Виктор Орбан в свою оче-
редь обратил внимание, что 
участие его страны в Тюрк-
ском совете открывает объ-
единению путь к развитию и 
укреплению сотруд ничества 
с Европой. Этому, в частно-
сти, призвано способство-
вать открытое совсем недав-
но представительство ССТГ 
в Будапеште – соглашение 
о нем между Секретариа-
том Совета сотрудничества 
тюркоязычных государств 
и Правительством Венгрии 

было подписано на саммите 
в Баку.

Итоги деятельности за 
прошедший год подвел ге-
неральный секретарь ССТГ 
Багдад Амреев. Он напом-
нил, что в мае текущего 
года в Нур-Султане были 
подписаны документы о 
создании Тюркской торгово-
промышленной палаты, и 
накануне саммита торго-
вые палаты Узбекистана и 
Венгрии также официально 
присоединились к ней. Еще 
одна важная инициатива ны-
нешнего года в сфере эконо-
мики – Тюркский инвестици-
онный фонд, который может 
придать серьезный импульс 
торгово-экономическому со-
трудничеству стран ССТГ че-
рез поддержку предприятий 
малого и среднего бизнеса.

– За прошедшие 10 лет 
Тюркский совет состоялся как 
полноправная международ-
ная организация и стал эф-
фективным механизмом раз-
вития сотрудничества между 
государствами-членами в 
различных областях. Таким 
образом, в течение первых 
10 лет завершился этап ста-
новления ССТГ, и мы пере-
ходим к следующему этапу 
развития организации. Нур-
султан Назарбаев  вынес 
на повестку дня разработ-
ку программы «Тюркское 
видение-2040». В связи с 
этим Секретариатом сове-
та разрабатывается новая 
стратегия «Тюркский совет-
2025», которая определяет 
перспективы нашей органи-
зации. Дополнив документ 
вашими предложения ми, 
мы представим его вашему 
вниманию на следующем 
саммите, – обратился Баг-
дад Амреев к лидерам стран 
ССТГ.

Итогом встречи в Баку 
стало принятие ряда доку-
ментов. В их числе – Декла-
рация 7-го Саммита ССТГ, 
решения об учреждении 
Высшего Ордена Тюркского 
мира и присуждении первой 
этой  награды Елбасы Нур-
султану Назарбаеву.

Кроме того, принято ре-
шение о создании Координа-
ционного комитета органов 
сотрудничест ва тюркоязыч-
ных государств.

Завершая встречу, Иль-
хам Алиев сообщил, что сле-
дующий саммит ССТГ пред-
ложено провес ти в Турции.

Юлия МАГЕР
«Казахстанская 

правда»
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Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın 
açıklamalarından önemli ayrın-
tılar şöyle:

«Barış Pınarı Harekatının 
amacı belli; sınırlarımızı her türlü 
terör unsurundan temizlemek ve 
mültecilerin güvenli bir şekilde 
evlerine dönmelerini sağlamaktır. 
O da kendi tercihlerine dayalı ola-
rak. Harekat hedefl erine ulaşana 
kadar devam edecektir.»

«ARABULUCULUK TEK-
LİFİ TRUMP'TAN GELDİ»

«Evet. Şimdi de Trump’a bir 
teklifimiz oldu. Biz dedik ki bir 
heyet gönderin. Çünkü “Ateşkes 
ilan edin” diyorlar. Bizler asla 
ateşkes ilan edemeyiz. “Sizin tek-
lifiniz vardı 20 mil, öbür tarafında 
Irak sınırına kadar. Biz şu anda bu 
20 mil teklifinizi, Irak sınırından 
da 444 kilometre batıya olan bu 
bölgeyi tamamıyla boşaltmanın 
gayreti içerisindeyiz. Kimden? Te-
rör örgütünden. Bunu boşaltana 
kadar bizim ateşkes ilan etmemiz 
mümkün değil. Çünkü biz burayı 
güvenli bölge olarak ilan ediyo-
ruz. Burayı güvenli bölge haline 
getirdiğimiz zaman ülkemizdeki 
bunca o toprakların sahiplerinden 
arzu edenlere kendi topraklarına 
gidebilme imkanını da sağlamış 
olacağız. Ve onların lojistik des-
teğini, korumasını da biz temin 
edeceğiz. “Bu da sizinle daha önce 
yaptığımız görüşmedir” dedim. 
Çünkü bunların hepsi bizim bil-
gisayar kayıtlarımızda da var. 
Sayın Trump benim bu teklifim 
üzerine, önce Mike Pence ve Ulu-
sal Güvenlik Danışmanı O'Brien'ı 
Türkiye'ye gönderiyordu. Fakat 
daha sonra galiba Pence’i gön-
derme kararını aldılar. Bu akşam 
Ulusal Güvenlik Danışmanıyla da 

İbrahim Bey bir görüşme yapa-
caklar. Ve büyük ihtimalle yarın 
bu heyet Ankara'da olacak ve gö-
rüşmeleri gerçekleştirilecekler.

«YAPTIRIMLAR
 KONUSUNDA ENDİŞE-

MİZ YOK»

PYD/YPG hızla mevzi kaybe-
diyor. “Harekatı durdurun” diye 
bize baskı yapıyorlar. Yaptırımlar 
açıklıyorlar. Bizim hedefimiz bel-
li. Bizim herhangi bir yaptırım ko-
nusunda endişemiz yok. Biliyor-
sunuz bu yaptırımların içerisinde 
şahsım da dahil olmak üzere üç 
tane bakan arkadaşım ve bize vize 
koymak suretiyle bizi Amerika'ya 
sokmama gibi şeyler var. Ticari 
bazı yaptırımlar var. Yani bun-
lar herhalde insan tanımıyorlar. 
Böyle bir sıkıntıyı yaşıyoruz. Ben 
Sayın Trump'a da bunları ayrıca 
söyledim. Bir taraft an da bizi ayın 
13'ünde ABD'ye davet ediyorlar.

«HEDEFİMİZ, FIRAT 
NEHRİ'NDEN IRAK SINIRI-

NA GÜVENLİ BÖLGE»

«Bizim hedefimiz belli. Te-
röristlerin 32 kilometrelik alanın 
dışına çıkması ve bu hattın Fırat 
Nehri'nden Irak sınırına kadar 
tarafımızdan güven altına alın-
masıdır. «

«Münbiç ve Kobani konusun-
da da Ruslarla ve Amerikalılarla 
görüşmelerimiz devam ediyor. 
Bu arada Putin ile yapacağım gö-
rüşmeden sonra belki günü birlik 
ikili bir görüşmeyi bu ara yapma 
durumum olabilir. Münbiç bi-
liyorsunuz Amerikalıların daha 
önce bize “90 gün içerisinde ta-
mamen boşaltıp teslim edeceğiz” 
dedikleri yerdi. Şu anda ise reji-
min Münbiç'e çok ciddi bir bas-

kısı var. Ama terör örgütü içeride. 
Onları boşaltarak değil. Boşaltıp 
da oraya girmiş olsa bizim de di-
yecek lafımız yok, 'burayı gerçek 
sahiplerine teslim ettiler' diyebili-
riz. Ama böyle bir şey yok. Yine 
YPG orada. O zaman ne farkı var 
bu işin. Sadece etiket değişiyor.»

«Dün sayın Trump'a ifade et-
tiğim gibi bizim Kobani veyahut 
başka bir yere saldırmak, Kürtleri 
ve sivilleri hedef almak gibi bir he-
defimiz yok. Buraları güven altına 
almayı hedefl iyoruz. Çalışmaları-
mızı da bu çerçevede yürütüyo-
ruz. Tabi burada da bir çelişkiye 
dikkat çekmek istiyorum. ABD 
hem buralardan çekiliyor hem de 
bize “buralara girmeyin” diyor.»

«Tabi bizim harekatımız ina-
nıyorum ki Suriye'de siyasi çözüm 
sürecine de çok ciddi katkılar ve-
recektir. Temennim odur ki yarın 
yapılacak olan görüşmeler bizler 
için hayra alamet olur.»

«Şu an itibariyle 611 etkisiz 
hale getirilen terörist var. Bunla-
rın 556'sı ölü, 26'sı yaralı, 29 teslim 
alınan var. Bu arada bizim de ka-
yıplarımız olarak 20 sivil, 4 asker 
şehidimiz var. 159 sivil yaralımız, 
47 asker yaralımız var. Bunun 
yanında Suriye Milli Ordusu'nda 
32 şehit var, 123 yaralı var. Son 
olarak 820 roket ve havan atışı ya-
pılmış ve alan olarak yaptığımız 
temizlik de 970 kilometrekareyi 
bulmuş vaziyette.»

«REJİM MÜNBİÇ'E 
GİREBİLİR, AMA TERÖR 

ÖRGÜTÜ BARINAMAZ»

«Münbiç'e rejimin girmesi be-
nim için çok çok olumsuz değil. 
Niye? Sonunda bunların kendi 
topraklarıdır. Ama burada terör 
örgütlerinin kalmaması benim 
için önemli. Yani bizim onlara 

söylediğimiz “Burada YPG/PYD 
kalacak mı kalmayacak mı?” Sa-
yın Putin'e de ben bunu söyle-
dim. Eğer terör örgütlerinden 
Münbiç'i temizliyorsanız, buyrun 
buranın bütün lojistiğini siz sağ-
layın veya rejim sağlasın. Ama 
yok bunu böyle yapmayacaksınız, 
oradaki aşiretler bize 'gelin bizi 
kurtarın' diyor. Çünkü Münbiç'in 
tamamına yakını yüzde 85-90’ı 
Arapların. Kürtlerin değil. Fakat 
şu ana kadar böyle bir şeyin ce-
vabını ne Sayın Putin'den aldık 
ne de rejimden bize böyle bir şey 
ulaştı. Kobani'ye gelince, biliyor-
sunuz daha çok Kürtlerin bu-
lunduğu bir yerdi. Sayın Obama 
döneminde bir gece beni aradı ve 
'Bize yardım edin, Kobani'yi bi-
zim almamız gerekiyor. Oradaki 
insanları bu teröristler öldürüyor' 
dedi. 'Siz ne yapacaksınız' dedim. 
Dedi ki 'Biz şu an oraya silah, mü-
himmat desteği vereceğiz' dedi. 
'Kime vereceksiniz?' diye sordum. 
'Orada yaşayanlara' dedi. 'Orada 
yaşayanlar bu silahı, mühimma-
tı kullanabilecek konumda mı?' 
diye sorduğumda ise 'Onu bile-
mem' dedi. Ve maalesef o gece 
bize dürüst davranmadı. Sabaha 

doğru uçakla oraya silah, mühim-
mat, araç, gereç her şey indirdiler. 
Daha sonra biliyorsunuz biz bunu 
video kayıtlarıyla zaten bütün 
dünyaya da tanıttık. Peki ne oldu? 
Oradaki mücadelenin sonucunda 
300 bin civarında orada yaşayan 
Kürtler bizim topraklarımıza gel-
di. Şu an 300 bin Kürt, Kobanili 
bizim topraklarımızda yaşıyor. 
Fakat tabi Batı bunu asla konuş-
muyor. Güya biz Kürtleri asıyo-
ruz, kesiyoruz, öldürüyoruz. Öyle 
bir şey yok. Dolayısıyla Kobani 
ile ilgili sayın Trump'ın akşamki 
ifadesi 'orayı vurmayın'. Biz dedik 
orada sadece şöyle bir çevreleme 
harekatı yapmış durumdayız. 
Kobani'nin içiyle şu anda ciddi 
manada ilgilenmiyoruz. 'Ancak 
farklı bir gelişme olursa tabi ki 
buna müdahale edilebilir' dedik.»

«AYNEL ARAB DA 
GÜVENLİ BÖLGE PLANI 

İÇİNDEYDİ»

Aynel Arab da güvenli gölge 
planımız içindeydi. Çünkü geç-
miş itibarıyla stratejik bir önemi 
var. Oradan vurdular bizi.

«SİLAH VERMEDİN 
DE NE OLDU»

Türkiye artık kendine yeten 
bir ülke. Tarihimiz itibarıyla bak-
tığımız zaman Çanakkale'de bir 
tas çorbaya talim etmiş bir ülke-
yiz. Şimdi birileri yok şöyle yok 
böyle diyor. Göreve geldiğimizde 
savunma sanayisinde yüzde 20 
kendimize yeten bir durumumuz 
vardı ama şu anda yüzde 70 ora-
nında savunma sanayiyle ilgili 
bütün ihtiyaçlarımızı kendimiz 
karşılıyoruz. Gerek yurtiçi ge-
rekse yurtdışı terörle mücadelede 
silah, mühimmatı biz kendimiz 

üretiyoruz. Bunlarla biz bu işin 
mücadelesini veriyoruz. Ne dedi? 
“Parriot vermiyorum.” Verme. 
Ne oldu? Biz de S-400'ü aldık. Bu 
seferde başladı “S-400'ü alamaz-
sın.” Aldık. Teslimatı da yapıldı. 
Ve şimdi son paketi Aralık'ta ge-
liyor. Belki de Kasım'da gelecek. 
Şimdi artık çaresizlik yok. Dün-
yada yok yok. İstediğin bir şeyi 
istediğin yerden bulursun.

«SİZ KAYBEDERSİNİZ»

Alman Dışişleri Bakanı çık-
mış, haddini bilmez bir adam, 
'Türkiye'ye silah satmayacağız' 
diyor. Aman yandık! Ben kay-
betmem siz kaybedersiniz. Sen 
siyaseti de bilmiyorsun, siyaset 
acemisisin. Siyaseti bilsen böy-
le konuşmazsın. Sen satmadın 
da ne olacak yani, biz bittik mi? 
Fransa çıktı -aramızda anlaşma-
larımız var- diyor ki 'Türkiye'ye 
biz silah satmayacağız.'  Macron 
ile konuştum, 'böyle bir açıklama 
yapıyorsun, bu neyin nesi' dedim. 
Anlamak mümkün değil Avrupa 
Birliği'ne bakıyorsun aynı şeyleri 
söylüyor. Avrupa Birliği'nin ken-
di içinde de bir insicam yok. Çün-

kü tamamen duygusal konuşma-
lar. Biz bize yeteriz. O vermiyorsa 
bir başka yerden alırız. “F-35 ver-
miyorum” dedi. Düşünün 1 mil-
yar 400 milyon dolar ben ödeme 
yapmışım ve F-35'in önemli par-
çalarını da ofset kapsamında. Biz 
Türkiye'de üretiyoruz ve onlara 
veriyoruz. Biz bir yerde müşterisi 
değiliz aynı zamanda da bu işin 
ortağıyız. Adamlar kalkıp bize 
meydan okuyorlar. Şimdi bu ne 
yaptı? Aynı zamanda 7-8 milyon 
dolar her F-35 uçağının maliye-
tini de artırdı. Peki sen bunu biz 
vermedin, biz ne yapacağız, çare-
siz miyiz? Alternatifl erimiz hazır. 
Hemen alabileceğimiz yerler var 
ve teklifl er de gelmeye başladı.

«YERLİ ÇELİKTE EK
 VERGİ ONLARA ZARAR»

Yerli çelik dahil olmak üzere 
bazı ürünlerin vergilerinin artı-
rılmasının ekonomiye olumsuz 
katkısı olabileceğini düşünür mü-
sünüz?

Onun tam aksine onlara olum-
suz etkisi olur. Bize yok. Çünkü 
bu yüzde 25-50 meselesinden do-
layı dünyanın değişik yerlerinde 
aslında olumsuz etkilenenler var, 
tam aksi olanlar var. Şu anda bi-
zim bu sektörün içinde olan bir 
firmamız bu süreç içerisinde çok 
kazandı, “kazanıyorum” dedi. 
Bu tür oranların hepsi piyasaları 
farklı şekilde etkileyebiliyor.

«ATEŞKES YOK»

13 Kasım'da ABD'ye ziya-
ret planlamanız var. Burada bir 
erteleme olabilir mi? ABD'den 
Türkiye'ye heyetin gelmesinden 

Cumhurbaşkanı Erdoğan: 
Teröristlerle ateşkes olmaz

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Barış Pınarı harekatına yönelik ateş-
kesin söz konusu olmadığını belirtirken, ‘Rejimin girmesi sorun değil, ancak te-
rör örgütü orada barınamaz’ dedi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Azerbaycan dönüşü gazetecilere Ba-
rış Pınarı Harekatı’nı değerlendirdi.
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ABD tarafı ne bekliyor bundan 
sonraki ilişkilerde ne yöne evri-
lir?

Onlar şöyle bir şeyde direni-
yorlar. Önce ateşkesi ilan edelim 
ondan sonra diğer konuları görü-
şelim. Ben Sayın Trump'a dedim 
ki önce ateşkesi ilan edip daha 
sonra diğer konuları görüşelim 
olmaz. Bir defa müzakere adabına 
da terstir. Önce anlaşacağız, on-
dan sonra ateşkesi konuşacağız. 
Onun için heyeti gönderip heyet-
te bulunan arkadaşlarımız müza-
kere etsinler dedim. Tabi muha-
tabı muhatabı ile görüşecek. Kim 
geliyor ulusal güvenlik, muhatabı 
kim İbrahim Kalın. Ona göre he-
yete Milli Savunma Bakanımız 
da katılacaklar. Kimler geliyorsa 
karşılarında da arkadaşlarımızı 
bulacaklar.

Önce görüşme sonra ateşkes 
dediniz ya gelmeleri bu sözünüzü 
kabul ettikleri anlamına mı geli-
yor?

Hayır. Onlar hala direniyor-
lar. İbrahim bey ile yaptıkları 
görüşmelerde hala direniyorlar. 
Pompeo ile Mevlüt Bey'in bir 
görüşmesi oldu. Hala o ateş-
kes konusuna direniyor. Mevlüt 
Bey'de kendisine dedi ki heyet 
gelsin önce mutabakat sağlansın 
mutabakat sağlandıktan sonra 
o konu görüşülür. O konu nasıl 
görüşülür o ayrı mesele. Az önce 
kilometreleri verdim. Irak sınırı-
na kadar 44 kilometre az olur çok 
olur. Bu bölgeyi teröristlerden 
temizleme bizim hedefimizdir. 
Burası bizim güvenli bölge ilan 
ettiğimiz alan. Bu güvenli bölge-
de kendisinin bize verdiği söz bu. 
20 mili ben konuşmadım Sayın 
Trump söyledi. Ben Obama dö-
neminde güvenli bölge dedim, 
Trump döneminde güvenli bölge 
dedim. Sayın Trump da daha son-
ra güvenli bölgeyi telaff uz etmeye 
başladı. Şimdi madem bunları 
konuştuk neden bunlardan sapı-
yoruz. Dünyada terörizme karşı-
yız diyoruz. Mesele PYD-YPG ile 
arabuluculuktan bahsettiği zaman 
ben dün akşam kendisine onu da 
söyledim. “Siz DEAŞ ile masaya 
oturur musunuz?” dedim. “Ge-
rektiğinde onlarla da masaya otu-
ruyorum” dedi.

«ÖDEMESİNİ TAM 
YAPAN NATO ÜLKESİNE 

BU YAPILMAZ»

Yaptırım listesinde Enerji 
Bakanı da var bunu nasıl değer-
lendiriyorsunuz?

Bunu kabul edilebilir bulmak 
mümkün değil. Biz bu listenin 
tamamını da görmek istedik. 
Bunları bir söyleyin sebebi ne-
dir? Siz bu ülkenin başkanına, 
bakanlarına vize getirmekten 
bahsediyorsunuz. Neye dayana-
rak böyle bir şey dile getiriyor-
sunuz. Mal varlıklarına el konu-
lacakmış. Amerika'da mal varlığı 
varsa… Yaptırımlar tekrar göz-
den geçirilecekmiş. Bunları neye 
göre söylüyorsunuz? Benim ar-
kadaşlarımın hiçbirinin ABD'de 
herhangi bir malı yok. Benim de 
sadece şahsım değil aile efradı-
na varıncaya kadar hiçbirinin... 
Böyle bir şeyi kabullenmek, 
yutmak mümkün mü? Yani biz 
Türkiye olarak bir kabile, çadır 
devleti değiliz. Sen Türkiye'ye 
nasıl böyle bakarsın. Bir taraft an 
“NATO'da ortağımsın” diyecek-

sin. “Seninle yıllar yılı biz ortak 
mücadele verdik” diyeceksin. 
Şu anda NATO üyesi ülkeler 
içerisinde ilk 3-4 içerisindeyiz 
biz. Ödemeleri tam manasıyla 
yapan ülke olarak. Ödemeleri-
ni yapmayan ülkelere de Sayın 
Trump'ın her zaman çok ağır 
serzenişleri vardır. Türkiye böy-
le bir ülkeyken Türkiye'ye karşı 
farklı değerlendirmeler, yakla-
şımlar kabul edilebilir değil.

«NATO ÜLKELERİ 
KANUNEN YANIMIZDA 

OLMALI»

Bunun dışında da biz te-
röristlere karşı bu mücadeleyi 
sırtımızı Adana Mutabakatı'na 
dayayarak yapıyoruz. Adana 
Mutabakatı bu işin zaten esasını 
oluşturuyor. İkinci bir madde 
bütün NATO üyesi ülkelerin şu 
anda bizim yanımızda yer alma-
sı gerekir. Bu yükümlülüktür. 
Bu beşinci maddenin yükümlü-
lüğünü de NATO üyesi ülkeler 
şu anda maalesef yerine getir-
miyorlar. Kim bunlar? Başta AB 
üyesi ülkeler. Bunlar AB'de bile 
bu kararları alırken neye göre 
alıyorlar bunu da düşünmek la-
zım. AB'de kalalım mı kalmaya-
lım mı? Yani haklılığım çıkıyor 
mu?

«BÖYLE GİDERSE
 KAPILARI AÇACAĞIZ»

Bir başka iş, 'kapıları açarız' 
dedim rahatsız oldular. Bu işin 
de ne kadar ciddiye doğru git-
tiği şimdi ortaya çıkıyor. Böyle 
giderse zaten işin varacağı yer 
orası. Siz mi Türkiye'ye böyle bir 
şey yapıyorsunuz? Sizin planınız 
neyse bizim de planımız var. Ka-
pıları açıyoruz. 3 milyon 650 bin 
şu anda bizdeki mülteci. “Haydi 
AB sizi çok seviyor. Sizler AB'ye 
gidin” dememiz lazım.

«TERÖR 
ÖRGÜTÜYLE ASLA

 MASAYA OTURMAYIZ»

Yaptırım konusunda Pom-
peo ile bir farklılık gözüküyor. 
Graham gibi birkaç senatör çok 
büyük bir baskı oluşturuyor. 
Başkan Trump'ı bu anlamda 
baskılanmış gördünüz mü?

Sayın Trump'ın şu ana kadar 
yaptığı twitter açıklamalarına 
baktığımızda artık bu tweetleri 
takip edemez konuma geldik. 
İzleyemiyoruz. Dün akşamki 
konuşmayla çok daha farklı bir 
durum var. Çünkü ısrarla ara-
buluculuk, ısrarla ateşkes... Ar-
tık dayanamadım, “gönder bir 
heyet, biz bu heyetle bunları ko-
nuşalım. Ama asla biz bir terör 
örgütüyle masaya oturmayız. 
Ateşkesi biz bir terör örgütüyle 
konuşmayız” dedim.

«ASLOLAN, MİLLİ 
DURUŞU OLANLARIN 

TAVRIDIR»

Harekata içeriden verilen 
destekle ilgili bir soru sormak is-
tiyorum. Memnuniyetinizi daha 
önce ifade etmiştiniz. Bazı mes-
lek dallarının da harekatı eleş-
tiren açıklamaları var bunları 
nasıl değerlendirirsiniz?

Ben tabi şu anda sadece 3 tane 
siyasi partinin bu konudaki des-

teklerini biliyorum. CHP, MHP, 
İYİ Parti ve bunların bu destek-
leri sebebiyle bu ortak açıkla-
mamızla ülkemizin milli ve yerli 
duruşuna bir destek olması için 
kendilerine de teşekkür etmiştim. 
Milli Savunma Bakanıma da 'bu 
3 partinin genel başkanlarını zi-
yaret etmek suretiyle bilgilendir' 
demiştim. Sayın Akar kendilerini 
tek tek ziyaret etti ve en ince tefer-
ruatına kadar bilgilendirdi.

Bunun dışında ne gibi açıkla-
malar var, kim ne söylüyor bunu 
bilemem. Terör örgütünün des-
teklemiş olduğu malum partiden 
olumsuz açıklamalar gelebilir. 
Onu da ben zaten kale almıyorum, 
alamam. Niye? O zaten bir terör 
örgütünün yansımasıdır. Ondan 
farklı bir şey beklemeyelim. Onu 
dışardan destekleyen bazı STK'lar 
da olabilir. Onları da kale almaya 
gerek yok. Bizim için aslolan milli 
ve yerli duruşu olanların tavrıdır. 
Onlar da şu ana kadar her yerde 
yanımızda oldular ve bu konuda 
da duruşlarında bir farklılık gör-
müyorum.

«BİZİM KISA SÜREDE
 NETİCE ALACAĞIMIZI 

BEKLEMEDİLER»

Şu an ülkemizin dışındaki-
lerinin hepsini bilgilendirdik. 
Trump’da dahil, Avrupa Birliği, 
NATO dahil hepsini bilgilen-
dirdik. Bilgilendirdiğimizde şu 
andaki gibi durum söz konusu 
değildi. Neden? Büyük ihtimalle 
onlar kısa sürede bizim böyle bir 
netice alacağımızı ümit etmiyor-
lar veya beklemiyorlardı.

Negatif yansıma bekliyorlar-
dı?

Belki de… Ama bu kadar 
kısa sürede biz neticeyi alınca 
bunlar şok oldular. Şimdi onla-
rı kurtarmaya çalışıyorlar. Şu an 
itibariyle 970 kilometrekarelik 
bir alan temizlenmiş vaziyette.  
Tabi köylerin sayısına baktığı-
mız zaman çok ciddi manada 
köyler boşaltılmış vaziyette. Bu-
ralara köylerin gerçek sahipleri 
gelip yerleşiyor. Rejim nokta-
sında da şu an rejimin bu terör 
örgütleriyle sağlıklı bir şekilde 
iletişime girebileceğine ben ihti-
mal veremiyorum. Görüşüyorlar 
diyorlar. Belki rejim, mahfillerin 
baskısı altında kalarak bu tür 
görüşmeler yapıyor olabilir. Bir 
defa ABD rejimin talebi ile orada 
değil. Koalisyon güçleri rejimin 
talebiyle orada değil. Rejimin 
talebiyle Rusya orada. Biz de re-
jimin talebiyle orada değiliz. Biz 
Adana Mutabakatıyla oradayız. 
Çünkü Adana Mutabakatı as-
lında rejimin de zamanında biz-
lerle yapmış olduğu mutabakat. 
Biz onun üzerinden kendimizi 
güçlü hissediyoruz. Bir de bizim 
kendimizi güçlü hissettiğimiz 
yer neresidir? Suriye’nin kendi 
halkıdır. Halk bizi istiyor. Ara-
mızda bir de bu var. Onlar için 
böyle bir şey yok. ABD’yi terör 
örgütü istiyor. Koalisyon güç-
lerini terör örgütü istiyor. Niye 
çünkü onların ellerinde ABD’nin 
silahları var. Mesela Lafarge’ın 
bu bölgede devasa fabrikası var, 
mikserleri var. Bütün o tüneller, 
o bakslar oradan verilen çimen-
to ile döküldü. Tüm o hendekler 
açıldı ve o bakslar oralara yerleş-
tirildi. Tüneller böyle hazırlan-

dı. Şu anda yüzlerce kilometre 
tüneller var. Bu mücadele böyle 
veriliyor.

«MACRON, KKTC'Yİ NE 
ZAMANDIR TANIYOR»

KKTC Cumhurbaşkanı Mus-
tafa Akıncı, tepki çeken bir açık-
lama yaptı.

Macron da “KKTC Cumhur-
başkanının harekat ile açıklama-
sını nasıl değerlendiriyorsunuz?” 
diye sordu. Ben de sordum “Ne 
zamandan beri KKTC’yi tanı-
yorsunuz?”

«BAZI AB ÜLKELERİ 'KEŞ-
KE KAPILARI 
AÇSANIZ' DEDİ»

Mülteci kapıları açarız de-
diniz. Kafanızda bir takvim ve 
kırmızı çizgi var mı. Şu olursa 
mülteciler için kapıları açarız 
kırmızı çizgimiz var mı?

Şu anda konu masa üstünde. 
Hatta AB üyesi ülkelerin bazıları 
keşke kapıları açsanız dediler.

«NE DEDİKLERİ 
BELLİ DEĞİL»

Macaristan dışında diğer 
AB ülkelerden olumsuz tepkiler 
geldi. Gerek silah ambargosu 
gerekse Doğu Akdeniz ile ilgili 
tutumları. AB konusunda iyi-
leşme adımları beklediğimiz bu 
dönemde bu açıklamaları nasıl 
değerlendiriyorsunuz?

Bunlar zaten bizi hep şaşır-
tıyorlar. Ne dedikleri belli değil. 
Akşam başka sabah başka. Akıl 
hocaları kimdir anlamadım. Ara-
larında değerlendirmeleri doğru 
dürüst yapmıyorlar. Şu anda biz 
AB’de yeni heyet henüz iş başı 
yapmış değil. Önümüzdeki ay 
itibarıyla devir teslimleri olacak. 
Tabi işbaşı yaptığı zaman nasıl 
çalışacak bilmek lazım. Liderler 
tarafından bakıldığı zaman şu 
anda Merkel; durumu koalisyon, 
ondan dolayı topu oraya atıyor. 
Koalisyon ortağı dışişleri bakanı 
parlamentoda bir açıklama yapı-
yor. Söyleyince ne yapıyor? Ama 
dananın kuyruğu da ikisinin elin-
de. AB güçlü olması ülkesi olması 
hasebiyle. Birleşik Krallık Başba-
kanı Boris Johnson ile görüşme-
miz oldu. Ne de olsa Çankırılı. 
Trump’a da dün “Zaman zaman 
medyaya çok kızıyorsun. Şu anda 
onların tesiri, baskısı altındasınız. 
Buna aldırmayın siz güçlü lidersi-
niz. Güçlü liderlere bu yakışmaz” 
dedim.

«İRAN'A YANINDA DUR-
DUĞUMUZ ZAMANI 

HATIRLATACAĞIM»

Hasan Ruhani açıklama yap-
sa da İran sokaklarında PKK’ya 
destek var?

Görmedim. O işin altında 
yatanı tahmin edebiliyorum. 
Ruhani ile görüşeceğim. Çünkü 
dünyada herkes İran’ı tek başına 
bıraktığı zaman yanındaydım. 
ABD yine karşısındaydı. Obama 
bana o zaman “Sizden bir ricam 
olacak. Bu işe onay ver” dedi. Biz 
geçici üyeydik. Kusura bakmayın 
biz tükürdüğümüzü yalamayız. 
Biz sizin belirlediğiniz esaslar 

dairesinde bu adımı attık. Biz bu 
adımı bu şekilde attık. O zaman 
da “Lübnan’ı uyarsanız, o zaman 
o çekimser kalsa…” Lübnan çe-
kimser kalsa ne olur kalmazsa 
ne olur. Zaten daimi üyeler ola-
rak karar verdiniz mi iş bitiriyor. 
Bunları komple bir karar çıkarma 
alışkanlıkları olduğu için. Şimdi 
bunu Ruhani’ye hatırlatacağım.

«ÖRGÜTÜN İÇİNDE 
FRANSALI, 

HOLLANDALI VAR»

Putin’in bakış açısı… PKK 
ile Kürtleri aynı görüyor Rusya 
medyası?

Bu akşam görüşeceğim. Bun-
lar işi yanlış yorumluyorlar. Batı 
nasıl verdiğimiz mücadeleyi  
Kürtlere karşı yapıyormuş gibi 
veriyorsa, demek ki o medya bu 
işin aynısını uyguluyor. Halbuki 
hiç alakası yok. Bu örgütün içinde 
Fransalı, Hollandalısı var. Bunlar 
Kürt mü?

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Te-
röristlerle ateşkes olmaz

«GELİN, BU İNSANLARI 
ÇADIRLARDAN, 

KONTEYNERLERDEN 
KURTARALIM DEDİK»

7. gün geride kaldı. Planla-
nan takvimden daha hızlı ilerli-
yor. Şimdi nasıl bir takvim ön-
görüyorsunuz?

Burası matematik olay de-
ğil. Bu tamamen sosyolojik olay. 
Tabi ki terörle mücadele kabili-
yeti, anlayışı… Şimdi bunun ta-
rihi olmaz. Ama burada hedefl er 
olur. Bizim hedefl erimiz belli. 
Hedefl erimiz nedir? Güvenli böl-
ge başlığı altında Irak sınırından 
444 kilometre batıya, öbür taraf-
ta da 32 km derinlik… Bu bizim 
onlarla başlattığımız, Trump mu-
tabakatının bir neticesidir. Ama 
mutabakatı yaptığımız kişiler 
bu mutabakata uymuyor ne ya-
zık ki… Bu gelen heyetin önüne 
önce bunu koyacağız. “Buyurun 
Trump ile yaptığımız mutabaka-
tın metni…” Şimdi diyoruz ki ge-
lin bu terör örgütünü sınır dışına 
atalım, burayı güvenli bölge ilan 
edelim. İyi niyetli iseniz lojistik 
desteği beraber sağlayalım. Bu 
insanları çadırlardan kurtaralım. 
Teröristi düşünüyorsunuz da 
çadırlardaki milyonlarca insanı 
niye düşünmüyorsunuz.  Gelin 
bu insanları konteynerden kur-
taralım.

«YABANCI 
DEAŞ'LILARI 

GÖNDERECEĞİZ»

Trump DEAŞ’lıları 
Türkiye’nin devralmasını 
istiyor?

Bu DEAŞ’lıların olduğu ce-
zaevleri sadece Rakka’da değil. 
Kuzey taraft a da var. Bunları 
alırız. Kaldıkları cezaevlerine 
cezaevi demek zor. Yabancı sa-
vaşçıları kendi ülkelerine gön-
deririz. Tutuşacaklar. Fransa 
diyecek “göndermeyin”, Al-
manya diyecek “göndermeyin”. 
Ondan sonra cezaevlerinde 
kuracağımız mahkemelerde 
bunları yargılamaya geçeceğiz. 
Bu sınırdakilerin dışındakileri 
ABD düşünsün.
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Türkiye’nin kuzeydoğu Suriye’deki 
askeri harekâtının, Amerikan basınında, 
Kürtlere yönelik bir saldırı, DEAŞ’ın (ya 
da sözde İslam Devleti) kalıntılarıyla 
mücadeleyi zayıfl atıcı ve Amerika’nın 
müttefikleri nezdindeki güvenilirliğine 
zarar verici olarak yorumlanması üzüntü 
verici. Yanlış anlamaları ortadan kaldır-
mak durumundayım çünkü Türkiye’nin 
ABD ile 67 yıllık NATO müttefikliği, 
geçici, taktiksel ya da tartışmaya açık 
değildir. 

Türkiye, teröristlerin sınır bölgelerinde 
oluşturduğu tehlikeyi ortadan kaldırarak ulu-
sal güvenliğini sağlamak amacıyla harekâtı 
başlatmıştır. Bu harekât, orada yaşayan Suri-
yelileri terör örgütlerinin tiranlığından kurta-
racak ve Suriye’nin toprak bütünlüğü ile siyasi 
birliğine yönelik tehdidi ortadan kaldıracak-
tır. Bu iki gelişme, yerlerinden edilmiş Suri-
yelilerin güvenli ve gönüllü geri dönüşünü 
kolaylaştıracaktır. 

Türkiye, sınırlarında bir terör örgütünün 
kontrolü altında bir koridoru hiçbir zaman 
kabul etmedi. Birleşmiş Milletler Genel Ku-
rulu da dâhil olmak üzere, defalarca güvenli 
bölge tesisini önerdik. ABD’ye teröristlere 
maddi destek sağlamayı bırakma çağrısında 
bulunduk. 

Ancak ABD’nin güvenlik bürokrasisi, kı-
saca PYD/YPG olarak bilinen grupla bağlan-
tısını kesmeyi başaramadı. Üstelik, bir Savun-
ma Bakanı da dahil, ABD’li yetkililer, Suriye 
Demokratik Güçleri’nin çekirdeğini oluştu-
ran PYD/YPG’nin, Amerika Birleşik Devlet-
leri, Avrupa Birliği ve NATO tarafından terör 
örgütü olarak tanınmış Türkiye’deki PKK’dan 
ayrılmaz niteliğini kabul etmişlerken. 

Amerikalı muhataplarımız bu güçlerin 
sınırlarımıza mücavir bölgelerin dışına çıka-
rılması gerektiğine ikna olmuş göründüler 
ve hatta bunun takvimi üzerinde mutabık 
kaldık. Yakın zamanda, Ağustos ayındaki as-
keri görüşmeler, PYD/YPG’nin çıkarılacağı 
güvenli bir bölge tesisinde karşılıklı taahhütle 
sonuçlandı. Ancak, Amerika Birleşik Devlet-
leri, bunu nihayete erdiremedi ve bizde, terör 
grubunun Suriye’deki konumunu daha da 
sağlamlaştırması için zaman kazanmaya çalış-
tığı yönünde güçlü bir izlenim doğurdu. 

PYD/YPG kendisini dünyaya DEAŞ’la 
savaşan grup olarak tanıtmaya yeltenebilir, 
ancak aynı zamanda Türk topraklarına tünel-
ler kazmak suretiyle PKK’ya patlayıcı tedarik 
ettiği de bir gerçektir. Mensupları, hapisten 
çıkarılan DEAŞ mahkûmlarını Türkiye’ye 
yönlendirmiştir. Kasım 2017’de BBC, Rakka 
kentini kurtarmak için düzenlenen koalis-
yon harekâtı sırasında Suriye Demokratik 
Güçleri’nin yüzlerce DEAŞ teröristinin kaç-
masını sağlayan bir gizli anlaşma yaptığını 
haberleştirmiştir. 

Harekete geçmek durumundaydık. Bazı-
ları Suriye’deki Kürt nüfusunun güvenliği ko-
nusunda endişe dile getirdi. Türkiye’nin mü-
cadelesinin Kürtlere karşı olmadığını tekrar 
etmek ve vurgulamak istiyorum. Bizim müca-
delemiz teröristlere karşı. Durumun “Kürtlere 
karşı Türkler” olarak sunulması kötü niyetli ve 
yanlıştır. Kürtler bizim düşmanımız değildir. 

Hedefimiz, PKK ve PYD/YPG’nin birlikte 
yürüttükleri, kontrolü altındaki bölgelerde ço-
cuk askerleri silah altına alan, muhalifl eri sin-
diren, demografik yapıyı değiştiren ve zorunlu 
askerliği mecbur kılan terör yapılanmasıdır. 

PYD/YPG boyunduruğu altında acı çeken 
Kürtler, Araplar, Hristiyanlar ve diğerleri, öz-
gürlüklerine kavuştuklarında daha iyi durum-
da olacaklardır. Dünya Arami Hristiyanlar 
Konseyi, ısrarla bu nokta üzerinde durmak-
tadır. 

Bu harekata başlamadan önce, sivillere yö-
nelik riski en aza indirmek ve insani bir krizi 

önlemek için tüm adımları attık. Geçtiğimiz 
birkaç yıl boyunca Türkiye; Araplar, Kürtler 
ve Türkmenler dahil olmak üzere, kuzeydoğu 
Suriye’den çok sayıda mülteciye barınma sağ-
lamıştır. 

300 binden fazlası Kürtlerden oluşan bu 
mültecilerin çoğu teröristler tarafından ev-
lerinden sürülmüşlerdir. Biz, Türkiye’de, bu 
insanlara güvenlik, barınma ve geçim kay-
nağı sunduk. Ekmeğimizi paylaştık ve kamu 
hizmetlerimizden yararlanmalarını sağladık. 
Türkiye, dünyada insani yardım konusunda 
en cömert ve dünya çapında en çok mülteciye 
evsahipliği yapan ülkedir. 

Türkiye, son üç yılda, güvenilir bir model 
oluşturmuştur. Türkiye’nin 2016-7’de Cerab-
lus ve civarında ve 2018’de Afrin’de olmak 
üzere Suriye’nin kuzeybatısında yürüttüğü 
operasyonlar geniş bir bölgeyi teröristlerden 
temizlemiştir. Bu operasyonlardan sonra, te-
röristler yüzünden mağdur olan topluluklar 
barış içinde yaşamaya ve düzenli bir yöne-
timden faydalanmaya başlamışlardır. 365 bin 
mülteci, kuzeybatı Suriye’deki evlerine dön-
müşlerdir. 

Sağladığımız kamu hizmetlerine, 230 bin-
den fazla öğrenci için tesis edilen okullar da 
dâhildir. Kuzeybatı Suriye’de özgürlüğüne 
kavuşturulmuş bölgelerde 55 adet ambulansa 
sahip 6 hastane, 2 binin üzerinde Suriyeli ve 
Türk personel istihdam etmektedir. Bir adet 
futbol sahası dahil olmak üzere çok sayıda 
sosyal tesis ve spor tesisleri inşa edilmiştir. İş-
yerleri ıslah edilmiş ve ticareti kolaylaştırmak 
için bir sınır kapısı açılmıştır. Maddi destek 
sağlanması suretiyle tarım ve hayvancılık baş-
lamıştır. 

Türkiye’nin daha önceki operasyonlarını 
koalisyonun Rakka’da yaptığı yıkımla kıyas-
layın; o zaman terörle mücadele operasyonla-
rını ne kadar dikkatle yönettiğimizi görecek-
siniz. Bu operasyonlardan çıkarılan dersler, 
bu kez daha da iyi işler çıkarmamıza yardım 
edecektir. 

PKK ve PYD/YPG, onlar olmazsa DEAŞ’la 
mücadelenin güç kaybedeceğini ileri sürerek 
küresel topluma şantaj yapmaktadır. Ancak, 
bu vahşi teröristlere karşı mücadele, bilhassa 
müttefiklerimiz sonuna kadar dayandıkları ve 
Türkiye ile işbirliğini sürdürdükleri takdirde 
güç kaybetmeyecektir. Biz, DEAŞ’a karşı biz-
zat savaş alanına çıkan tek milletiz. 

DEAŞ ve diğer terör örgütleriyle müca-
dele, herkesin katkıları ve işbirliği ile devam 
edecektir. Bazı Avrupa ülkeleri, bu örgüte ka-
tılmış olan vatandaşlarının geri iadesine izin 
verme konusunda biraz gönülsüz davranmış-
lardır. Ne var ki, sorunun çözülmesini dilemek 
bir politika olamaz. Onlar da kendi paylarına 
düşen yükü omuzlamak zorundadırlar. 

Biz Türkiye olarak, Suriyeli mültecilerin 
evlerine dönmeleri ve DEAŞ ve diğer terör 
gruplarının yeniden ortaya çıkamayacakları 
bir ortam sağlamak için zemin hazırladığımı-
za inanıyoruz. 

Suriyeli mültecilerin güvenli ve gönüllü 
bir şekilde eve dönmelerinin dikkatlice plan-
lanıp yönetilmesi gerektiğinin bilincindeyim. 
Bu süreç, uluslararası hukuka uygun ve ilgili 
Birleşmiş Milletler ajansları ile işbirliği içe-
risinde ilerlemelidir. Suriye birçok etnik ya-
pıyı barındırmaktadır ve Suriye krizi siyasi 
bir çözüme kavuşana kadar uygulanabilir ve 
temsiliyete dayalı yerel meclislerin kurulması 
gerekmektedir. 

Son terörle mücadele operasyonumuzun 
ardından, Kürtlerin çoğunlukta bulunduğu 
bölgelerde Türkiye, nüfusu yansıtması ama-
cıyla Kürtlerin çoğunlukta olduğu yerel yöne-
tim meclisleri oluşturulmasını hızlandırmış-
tır. 

Suriyeliler artık evlerine gitmek istiyor-
lar. Gereğinden fazla acı çektiler. Milyonlarca 
mültecinin eve dönüşü için gerekli olan barış-
çıl koşulların oluşturulmasına yardım etmek 
üzere inisiyatif alıyoruz. 

Hüküm süren yanlış algıların aksine, ope-
rasyonumuz sorunun insani boyutuna eğil-
meye, ülkenin bütünlüğünün korunmasına 
ve siyasi sürece katkıda bulunmaya yardımcı 
olacaktır. 

Mevlüt ÇAVUŞOĞLU 
Türkiye Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı 

Министр иностранных дел Турецкой 
Республики Мевлют Чавушоглу заявля-
ет, что военные действия необходимы 
для национальной безопасности и со-
действия возвращению перемещенных 
сирийцев в свои дома.

Тревожно, что военная операция Турции 
в северо-восточной Сирии комментируется в 
американских СМИ как атака на курдов,  как 
ослабление борьбы с остатками террористи-
ческой организации «ДАИШ» (или так назы-
ваемого исламского государства) и подрыв 
доверия к Америке с  ее союзниками.  Я вы-
нужден устранить неправильное понимание, 
поскольку  67-летний альянс НАТО, который 
Турция имеет с Соединенными Штатами, не 
является временным, тактическим или от-
крытым для спора.

 Турция начала операцию с целью обес-
печения своей национальной безопасности, 
устраняя опасность, создаваемую террори-
стами вдоль приграничных районов.  Эта 
операция освободит проживающих там 
сирийцев от тирании террористических ор-
ганизаций, а также устранит угрозу терри-
ториальной целостности и политическому 
единству Сирии.  Эти два события будут 
способствовать безопасному и доброволь-
ному возвращению перемещенных сирий-
цев на свою родину.

Турция никогда не признавала коридор, 
который находится на ее границе под контро-
лем террористической организации.  Мы не-
однократно предлагали создать безопасную 
зону, в том числе на Генеральной Ассам-
блее Организации Объединенных Наций.  
Мы призывали США прекратить оказывать 
материальную поддержку террористам.

Однако американская бюрократия в сфе-
ре безопасности не смогла разорвать свою 
связь с группой, известной как Демократиче-
ский союз/ Отряды национальной самообо-
роны (сокращенно PYD/YPG).  Более того, 
американские официальные лица, в том 
числе Министр обороны, признали что PYD 
/ YPG, составляющая ядро сирийских демо-
кратических сил,  неотделима от Рабочей 
партии Курдистана (РПК) в Турции, которую 
признали террористической организацией 
США, Евросоюз и НАТО.

Наши американские собеседники, похо-
же, согласились с тем, что эти силы должны 
быть выведены вдоль наших границ, и мы 
даже договорились о сроках.  Совсем недав-
но, в августе, военные переговоры завер-
шились взаимным обязательством создать 
безопасную зону, из которой будут выведе-
ны  PYD/YPG. Однако Соединенные Штаты 
не смогли сделать вывод о ситуации и  у нас 
сложилось впечатление, что они пытают-
ся выиграть время для дальнейшего укре-
пления позиций террористической группы                                                                    
в Сирии.

Террористическая организация PYD/
YPG может попытаться представить себя 
миру как группа, которая боролась с терро-
ристической организацией ДАИШ, однако то, 
что она наряду с выкапыванием тоннелей 
на турецкой земле, производит контрабанду 
взрывчатых веществ для террористической 
организации РПК является фактом. Их чле-
ны  направляли выпущенных из тюрьмы за-
ключённых ДАИШ в Турцию. В ноябре 2017 
года телеканал «BBC» сообщил о том, что 
сирийские демократические силы во время 
операции  коалиции по освобождению го-
рода Ракка заключили тайное соглашение, 
которое обеспечило бегство сотен террори-
стов ДАИШ. 

Мы должны были действовать.  Некото-
рые выразили обеспокоенность по поводу 
безопасности курдского населения в Сирии.  
Хочу повторить и подчеркнуть, что борьба 
Турции не против курдов.  Наша борьба про-
тив террористов.  Любое описание ситуации 
как «турки против курдов» является злона-
меренным и ложным.  Курды – не наши 
враги.

Нашей целью является структура тер-
рора, созданная РПК и PYD/ YPG, которые 
вербуют детей-солдат, запугивают дисси-
дентов, изменяют демографическую струк-
туру, принуждают к обязательной военной 
службе в районах, находящихся под их кон-
тролем.

Курды, арабы, христиане и другие, ко-
торые страдают от террористической орга-
низации PYD/YPG, будут в намного лучшем 
положении,  когда они будут освобождены.  
Всемирный совет христиан-арамейцев на-
стойчиво отстаивает эту точку зрения.  

Прежде чем приступить к этой операции, 
мы сделали все шаги, чтобы минимизиро-
вать риск для гражданского населения и 
предотвратить гуманитарный кризис.  За по-
следние несколько лет Турция предоставила 
убежище большому количеству беженцев из 
северо-восточной Сирии, включая арабов, 
курдов и туркмен.

Большинство из них, в том числе более 
300 тысяч курдов, были выгнаны из сво-
их домов террористами. Мы предоставили 
этим людям в Турции безопасность, жилье и 
средства к существованию.  Мы поделились 
нашим хлебом и предоставили возможность 
пользоваться нашими общественными услу-
гами. Турция является крупнейшей гумани-
тарной организацией в мире и принимает са-
мое большое количество беженцев во всем 
мире.

Турция за последние три года установи-
ла надежную модель.  Операции Турции на 
северо-западе Сирии – в 2016–2017 годах в 
Джарабулусе и его окрестностях и в 2018 году в 
Африне – расчистили обширную территорию 
от террористов.  После этих операций общи-
ны, пострадавшие от террористов, стали жить 
в мире и пользоваться регулярным управлени-
ем.  Около 365 тысяч беженцев вернулись в 
свои дома на северо-западе Сирии.

В число предоставляемых нами госу-
дарственных услуг входят школы, в которых 
учатся более чем 230 тысяч человек. В осво-
божденных районах на северо-западе Сирии 
в шести больницах, имеющих 55 машин ско-
рой помощи работают более 2000 сирийских 
и турецких сотрудников.  Были построены 
десятки социальных и спортивных объектов, 
в том числе футбольный стадион.  Пред-
приятия были восстановлены, и был открыт 

один пограничный пункт для облегчения тор-
говли. Деятельности сельского хозяйства и 
животноводства начались благодаря предо-
ставлению финансовой поддержки.

Сравните предыдущие операции Турции 
с уничтожением Ракки коалицией, и тогда 
вы увидите, насколько аккуратно мы ведем 
контртеррористические операции.  Уроки, 
извлеченные из данных операций, помогут 
нам в этот раз сделать это дело еще лучше.

Террористические организация PПK и 
PYD/YPG шантажировали мировое сообще-
ство, утверждая, что без них борьба против 
террористической организации ДАИШ поте-
ряет мощность. Однако борьба с этими же-
стокими террористами не будет терять силы, 
особенно если наши союзники продолжат 
держаться  до конца и будут сотрудничать с 
Турцией.  Мы единственная нация, которая 
вышла на поле битвы против ДАИШ.  

Борьба с ДАИШ и другими террористи-
ческими организациями продолжится, если 
каждый сделает свой вклад и будет со-
трудничать. Некоторые европейские стра-
ны неохотно разрешают возвращать своих 
граждан, присоединившихся к организации.  
Тем не менее, только одного желания мало, 
чтобы решить проблему.  Они должны взва-
лить упавший на их плечи груз.

Мы, Турция, верим, что строим фунда-
мент для того, чтобы сирийские беженцы 
вернулись домой, и чтобы ДАИШ и другие 
террористические организации не появля-
лись вновь.

Я осознаю, что безопасное и доброволь-
ное возвращение домой сирийских беженцев 
должно быть аккуратно спланировано и орга-
низовано.  Этот процесс должен продвигать-
ся в соответствии с международным правом 
и в сотрудничестве с соответствующими 
агентствами Организации Объединенных На-
ций.  Сирия является домом для нескольких 
этнических групп, и для ликвидации проблем 
в сирийском обществе, необходимо создать 
жизнеспособные и представительные мест-
ные органы.

После нашей последней контртеррори-
стической операции Турция в районах, где 
курды составляли большинство, ускорила 
создание местных органов власти с курд-
ским большинством.

Сирийцы хотят вернуться в свои дома. 
Они пострадали более чем достаточно.  
Мы берем на себя инициативу по созданию 
мирных условий, необходимых для возвра-
щения миллионов беженцев на родину.  Во-
преки распространенным заблуждениям, 
наша операция поможет решить проблему, 
а также внести вклад в сохранение единства 
страны и в политический процесс.

 Мевлют ЧАВУШОГЛУ, 
Министр иностранных дел 

Турецкой Республики.

“Neden Türkiye mücadeleyi 
Suriye’ye taşıdı?”

«Почему Турция перенесла 
борьбу в Сирию?» 

Th e New York Times
 11 Ekim 2019
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Görüşmeye, DATÜB Azer-
baycan Temsilcisi Memmed 
Şamilov, yardımcısı İbrahim 
Memmedov, Kadın Kolları 
Azerbaycan Temsiclisi Gül-
nara Salayeva, Gençlik Kolları 
Azerbaycan Temsilcisi Kenan 
İbrahimli, Bakü'de yaşayan 
Ahıskalı Türkler ve çok sayda 
gençler katıldı. 

Açılış konuşması yapan 
DATÜB Azerbaycan Temsil-
cisi Memmed Şamilov, DA-
TÜB Genel Başkanı Ziyatdin 
Kassanov'u ve katılımcıları se-
lamlayarak, Bakü'de gerçekleş-
tirilen üst düzey görüşmeler ile 
ilgili bilgi verdi.

Ziyaret kapsamında Bakü'de 
yaşayan Ahıskalı Türkler ile 
biraraya gelen Kassanov, «DA-
TÜB Azerbaycan Temsilciliği 
ofisi Azerbaycan'da yaşayan 
bütün Ahıskalı Türklerin ofisi-
dir. DATÜB ismi dünyada ya-
şayan Ahıskalıları birleştirmek-
tir. Biz temiz ve iyi niyetlerimiz 
ile bu yola çıktık. Zamanımızı, 
malımızı, mülkümüzü, herşe-
yimizi ortaya koyduk. DATÜB 
Azerbaycan'da yaşayan Ahıs-
kalılara her zaman faydalı ol-
muştur. Hacı adaylarının haca 
gönderilmesi, gençlerin eğitim 
alması için yapılan çalışmalar, 
camilerin tadilatı, sporcuları-
mıza, hastalara destek, kültür-
den diğer sosyal aktivitelerin 
desteklenmesi gibi hususlar-

«Milletimizin sorunlarının çözümü yönündeki deste-
ğinden dolayı kendisine bir kez daha teşekkür ettik» diyen 
Kassanov, ardından Azerbaycan Milletvekili Ganire Paşa-
yeva, Yurtdışı Türkler ve Akraba Topluluklar (YTB) Baş-
kanı Abdullah Eren, Yunus Emre Enstitüsü Bakü Müdürü 
Doç. Dr. Cihan Özdemir ve diğer resmiler ile görüştü. 

Oldukça samimi bir ortamda geçen görüşme sonrası 
birlikte hatıra fotoğrafı çektirildi.

da DATÜB her zaman maddi 
manevi yardımını eksik etme-
miştir. Tüm bu çalışmalarda 
da hiç kimseden herhangi bir 
ücret talep edilmemiştir. Bizim 
tek talebimiz milletimizin bu 
sunulan imkanları sonuna dek 
kullanmasıdır. Buradan soru-
yorum, DATÜB kime ne kötü-
lük yaptı ki, muhalif oldunuz? 
Bir buçuk yıl önce, bizim ata 
babalarımızın Rusya merkezli 
kurdukları Uluslararası Vatan 
Cemiyeti'ni şimdilerde bize 
muhalifl ik yapanlar, çok ko-
nuşanlar, hiçbir faaliyeti olma-
yanlar kapattırdı. Biz, DATÜB 
olarak çok şükür her geçen yıl 
daha da güçleniyoruz. Anla-
yan, milletin geleceğini düşü-
nen herkes bizim yanımızda-
dır. Aramıza milletimiz için 
çalışacağız deyipte katılan ama 
çalışmak yerine fitne yaymaya 
çalışarak hainlik yapanlar bu-
gün DATÜB'ten kovulanlar-
dır. Bugün Türkiye'de Ahıskalı 
Türklerin hiçbir sorunları kal-
mamıştır. Dün Sayın Cumhur-
başkanımız ile de görüştüm. 
Milletimizin sorunlarının çö-
zümü yönündeki desteğinden 
dolayı kendisine bir kez daha 
teşekkür ettik. Çünkü onun sa-
yesinde 30 yıldan beri süregelen 
sorunlar çözüldü. Türkiye'de 
yaşayanlara ilave olarak dünya 
genelinde yaşayan tüm Ahıs-
kalılara Türk vatandaşlığı alma 

hakkı tanındı. Eskiden ise bu-
gün bize muhalifl ik yapanlar 
vatandaşlık ve ikamet izinleri 
için milletimizden para top-
luyorlardı. Bizim ofislerimiz 
açıldı ve onların akan musluğu 
kapandı. Onun için bizi sev-
miyorlar.  Bizim niyetimiz, işi-
miz milletimiz içindir. Hak ve 
doğruluk birdir. Kim ki, mil-
letimize hizmet yolunda bize 
engel oluyor ve aramızı bozu-
yorsa onları da Allah'a havale 
ediyorum. Biz çalışmalarımıza 
her zaman devam edeceğiz.» 
dedi.

«Azerbaycan bizim öz 
devletimizdir. Bizim burada 
hiçbir sorunumuz yok.» di-
yen Kassanov, Azerbaycan 
Cumhurbaşkanı Sayın İlham 
Aliyev'in «Bir milletin, iki di-
asporası olmaz» sözünü ha-
tırlatarak dünyada yaşayan 
Ahıskalı Türklerin de, büyük 
Türk diasporasının her geçen 
gün büyüyen ve güçlenen bir 
parçası olduklarını vurguladı.

Son olarak Genel Baş-
kan Kassanov, «Allah 
Azerbaycan'ımızı,  Türkiye'-
mizi,   Kazakistan'ımızı, Türk 
dünyasını, liderlerimizi ve bu 
büyük ailenin bir parçası olan 
Ahıskalı Türkleri korusun.» 
dedi.

Oldukça samimi bir ortam-
da geçen görüşme sonrası bir-
likte hatıra fotoğrafı çektirildi.

DATÜB Genel Başkanı 
Ziyatdin Kassanov, Türk Keneşi 7. 

Zirve Toplantısı kapsamında Dünya 
Türk İş Konseyi (DTİK) Bakü Buluşması 
programına katılan  Sayın Cumhurbaşka-
nımız Recep Tayyip Erdoğan ile görüştü 

Türkiye Cumhur-
başkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın da katıldığı 
Dünya Türk İş Konseyi 
(DTİK) Bakü Buluşma-
sı kapsamında Bakü’de 
bulunan Dünya Ahıskalı 
Türkleri Birliği (DATÜB) 
Genel Başkanı Ziyatdin 
Kassanov, DATÜB Azer-
baycan Temsilciliği’ni 
ziyaret etti.

Genel Başkan Kassanov, DATÜB 
Azerbaycan Temsilciliği ofisini ziyaret etti
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Türkiye Cumhurbaşka-
nı Recep Tayyip Erdoğan, 
“Biz iki ayrı devlet olsak 
da aynı milletin evlatları-
yız, bunun için her fırsatta 
‘Biz iki devlet, tek milletiz.’ 
dedik, diyoruz. Şimdi tabii 
yapılacak Türk Konseyi’nde 
bunu biraz daha geliştiri-
yoruz, diyoruz ki ‘6 devlet 
tek milletiz’. Azerbaycan’ı 
olduğu gibi Kazakistan, 
Kırgızistan, Özbekistan ve 
Türkmenistan’ı da ken-
dimizden ayrı görmedik, 
görmüyoruz.” dedi.

Konuşmasına tüm katılımcıla-
rı selamlayarak başlayan Erdoğan, 
“Anavatanımızdan ayrı tutmadığı-
mız can Azerbaycan’a hoşgeldiniz 
diyorum. Zira biz burada kendimizi 
misafir gibi değil, evimizde gibi his-
sediyoruz.” diye konuştu.

Merhum Bahtiyar 
Vahapzade’nin “Dinimiz bir, dili-
miz bir, ayımız bir, ilimiz bir, aşkı-
mız bir, yolumuz bir, Azerbaycan-
Türkiye” ifadelerini aktaran 
Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü: 

“Biz iki ayrı devlet olsak da aynı 
milletin evlatlarıyız, bunun için her 
fırsatta ‘Biz iki devlet, tek milletiz.’ 
dedik, diyoruz. Şimdi tabii yapıla-
cak Türk Konseyi’nde bunu biraz 
daha geliştiriyoruz, diyoruz ki ‘6 
devlet, tek milletiz’. Azerbaycan’ı 
olduğu gibi Kazakistan, Kırgızis-
tan, Özbekistan ve Türkmenistan’ı 
da kendimizden ayrı görmedik, 
görmüyoruz. Türkistan coğrafyası 
bizim ata yurdumuz, ana ocağımız-
dır. Hepimiz aynı dili konuşan, aynı 
dine inanan, tarihi, kültürü, me-
deniyeti bir, 300 milyonluk çok 
büyük bir aileyiz. Kazak, Kırgız, 
Özbek, Tacik ve Türkmen kar-
deşlerimizin de Türkiye’ye aynı 
nazarla baktıklarını, ülkemizi 
kendi evleri gibi gördüklerini 
biliyorum. İnşallah bu toplantı-
mızın aramızdaki muhabbet ve 
kardeşlik bağlarını daha da per-
çinleyeceğine inanıyorum.”

Dış Ekonomik İlişkiler Ku-
rulu (DEİK) ve bünyesinde fa-
aliyet gösteren Dünya Türk İş 
Konseyi’ni program dolayısıyla 
tebrik eden Erdoğan, toplantıya 
teşrif eden katılımcılara şükran-
larını sundu.

Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, Dünya Türk İş Konseyi 
Buluşması’nın Türk dünyasında-
ki ekonomik ve ticari ilişkilerin 
artmasına vesile olmasını diledi.

Sınırların ve mesafelerin an-
lamını yitirdiği, dünyanın gide-
rek devasa bir köye dönüştüğü bir 
dönem yaşandığına işaret eden Er-
doğan, globalleşmeyle eş zamanlı 
şekilde bölgesel iş birliğinin, küresel 
siyaset ve ekonomideki ağırlığının 
da giderek arttığına dikkati çekti.

Erdoğan, aynı coğrafyayı payla-
şan, aynı ortak kültür ve tarih hav-
zasından beslenen, aynı dili konuşan 
milletlerin müşterek platformlar ve 
projeler zemininde daha fazla bir 
araya geldiğini gördüklerine değine-
rek, şöyle devam etti: 

“7’nci zirvesini yapacağımız 
Türk Konseyi, Türk dünyası ola-
rak son dönemde bu yönde haya-
ta geçirdiğimiz en kritik iş birliği 
mekanizmasıdır. Merhum İsmail 
Gaspıralı’nın ‘Dilde, fikirde, işte 
birlik’ diyerek bütünleşme ideali 
tam bir asır sonra Türk Keneşi’nde 
adeta gerçeğe dönüşmüştür. Kısa 
süre önce Özbekistan’ın tam üyeli-
ğiyle konsey daha da güçlenmiştir. 
Son olarak Macaristan’ın gözlemci 
üye olarak Türk Keneşi’ne katıl-
ması ise örgütün geleceği bakımın-
dan çok önemli bir kazanımdır. Bu 
sene 10’uncu yaşını kutlayan Türk 

Konseyi’nin Türkmenistan’ın da 
tam üyeliği ile merkezi konumunu 
pekiştireceğine inanıyorum. Ama-
cımız ve arzumuz tek bir kardeşi-
mizin, tek bir soydaşımızın dahi dı-
şarıda kalmadığı güçlü, kuşatıcı ve 
kapsayıcı bir yapıyı tesis etmektir.”

“İş adamlarımız ticari 
ve ekonomik ilişkilerimizin 

alperenleridir”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 300 
milyonluk Türk dünyasının içinde 
barındırdığı muazzam potansiyeli 
ancak bu şekilde tam manasıyla ha-
yata geçirebileceğini vurgulayarak, 
“Bu potansiyeli kullanma noktasın-
da 15-20 yıl öncesine göre gerçekten 
büyük mesafe aldık ancak iş dünya-
sının lokomotif rolünü oynamadığı 
her proje akim ve eksik kalmaya 
mahkumdur. Çünkü iş adamları-
mız ticari ve ekonomik ilişkilerimi-
zin alperenleridir. Siyasi ve kültürel 
ilişkiler ticari iş birlikleriyle tahkim 
edildiği, desteklendiği müddetçe 
krizlere, şoklara karşı direnç kaza-
nır.” ifadelerini kullandı.

Bu nedenle iş dünyasını bir ara-
ya getiren çalışmalara büyük önem 
verdiklerine dikkati çeken Erdo-
ğan, “Bir taraft an ikili ticaretimizin 
önündeki engelleri kaldırırken di-
ğer taraft an da ortak ulaşım proje-
leriyle ülkelerimiz arasındaki me-
safeleri kısaltıyoruz. Önümüzdeki 
dönemde sizlerin rekabet gücünü 
artıracak çalışmalara öncelik ver-
meyi sürdüreceğiz.” diye konuştu.

Erdoğan, Türk dünyası olarak 
hem kendi içinde hem de dünya-
nın farklı ülkelerine göç verildiğini, 
bu göçlerin farklı sebepleri olduğu-
nu dile getirdi.

Türkiye’nin 1960’lardan itiba-

ren vatandaşlarını yurt dışına işçi 
olarak gönderdiğini, son yıllar-
da ise komşu coğrafyalardan çok 
ciddi göç almış bir ülke olduğunu 
anlatan Erdoğan, halihazırda 6,5 
milyon Türk vatandaşının başta 
Avrupa olmak üzere çeşitli ülke-
lerde hayatlarına devam ettiğini 
söyledi.

Kuzey Afrika ve Orta Doğu’da 
yaşayan Türkiye kökenli insan 
sayısının 20 milyonun üzerinde 
olduğunun tahmin edildiğini ak-
taran Erdoğan, “ Batı Trakya’dan 
Doğu Avrupa’ya kadar pek çok 
yerde hala bir asır önce bıraktı-

ğımız kardeşlerimiz bulunuyor. 
Türk cumhuriyetlerinden de kendi 
vatanlarından uzakta yaşayan 10 
milyonlarca kardeşimiz, bir başka 
ifadeyle diasporamız var. Değerli 
dostum İlham Aliyev’in dediği gibi 
‘Bir milletin iki diasporası olmaz’. 
Biz Kazak, Özbek, Türkmen, Azeri, 
Kırgız, Tatar, Çerkez, Ahıska, Çe-
çen tüm kardeşlerimize Türk dias-
porasının doğal bir üyesi nazarıyla 
bakıyoruz.” ifadelerini kullandı.

“Yurt dışına giden 
girişimcilerimizin oranı 

giderek artıyor”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, aile-
sinin rızkını kazanmak için geçici 
olarak yurt dışına giden insanların 
önemli bölümünün zaman içinde 
bulundukları ülkelerde kalıcı hale 
geldiklerini anımsatarak, şunları 
kaydetti: 

“Bu insanlar anavatanlarıyla 
bağlarını hiçbir zaman kopar-
madılar fakat geleceklerini ken-
di ülkelerinde değil, göç ettikleri 
yerlerde görmeye başladılar. Yurt 
dışına giden insanlarımız arasında 
artık sadece işçiler değil, doktor-
lar, siyasetçiler, akademisyenler, 
bakanlar hatta bulundukları şe-
hirleri yöneten belediye başkanla-
rı var. İrili, ufaklı, ayrıca doğrudan 
iş kurmak, yatırım yapmak, ticari 
faaliyette bulunmak gayesiyle yurt 
dışına giden girişimcilerimizin 
oranı da giderek artıyor. Şu anda 
içimizde bu tür arkadaşlarımız, 
kardeşlerimiz var. Başarılarıyla 
göğsümüzü kabartan bu kardeş-
lerimizin her türlü imkansızlığa 
rağmen ulaştıkları konumlardan 
gurur duyuyoruz.”

Нурсултан Назарбаев 
встретился с 

Ильхамом Алиевым
Первый Президент РК – Елбасы Нурсул-

тан Назарбаев встретился с Президентом 
Азербайджанской Республики Ильхамом 
Алиевым.

В ходе встречи Елбасы указал на положительную 
динамику развития казахстанско-азербайджанских                                
отношений.

«Сегодня я впервые прибыл к Вам в другом статусе. 
В Казахстане продолжается работа по осуществлению 
экономических программ развития и укреплению неза-
висимости. Наши отношения продолжают развиваться. 
Сейчас у нас много возможностей для расширения со-
трудничества. Необходимо повышать объёмы торговли. 
Мы выстроили соответствующую логистику. Завтра со-
стоится заседание ССТГ. Я с удовольствием принял ста-
тус Почётного Председателя, так как хочу продолжать 
способствовать укреплению сотрудничества наших госу-
дарств», – сказал Нурсултан Назарбаев.

В свою очередь, Ильхам Алиев поблагодарил Елбасы 
за участие в заседании ССТГ и особо отметил его вклад в 
укрепление двусторонних отношений.

«Для нас большая честь принимать на азербайджан-
ской земле Первого Президента Казахстана. Вы явля-
етесь большим другом Азербайджана. По многим меж-
дународным вопросам Вы всегда поддерживали нашу 
страну. Велик Ваш вклад и в дело укрепления солидар-
ности между тюркоязычными странами. Мы рады, что 
юбилейный саммит проходит именно в Баку», – сказал 
Президент Азербайджанской Республики.

Кроме того, Алиев рассказал, что именно строитель-
ство столицы Казахстана стало примером для развития 
города Баку.

«Я видел стремительные преобразования Вашей 
столицы. Посещая выставку ЭКСПО, я был восхищен 
масштабами строительства и уровнем архитектурно-
го мастерства. Все успехи Казахстана связаны с Ва-
шим именем», – сказал Президент Азербайджанской                                           
Республики.

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
 Hilton Otel’de düzenlenen Dünya Türk 
İş Konseyi Toplantısı’na iştirak ederek, 

katılımcılara hitap etti

Здесь может быть 
ваше объявление!
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Сарманбай Кочалиевич 
Сафаров родился 3 октяб-
ря 1952 года в Сайрамском 
районе Южно-Казахстанской 
области в обычной турецкой 
семье со своими устоями. 
Отец Кочали и мама Назира 
– переселенцы из грузин-
ского села Гобиет. Сталин-
ские репрессии, учиненные в 
страшные годы, коснулись и 
семьи Сафаровых. 

У Сарманбая Кочалиеви-
ча – огромная семья: две 
сестры Нарханым и Бала-
ханым, три брата Фарман, 
Кирмантай, Бегзат. Все они 
вместе с узбекскими детиш-

ками тесно дружили, играли 
с ними во дворе. 

После окончания сред-
ней школы в селе Сайрам                       
С. К. Сафаров прошел служ-
бу в рядах Вооружённых Сил 
СССР. 

В 1997–1980 гг. учился в 
Чимкентском кооперативном 
техникуме на факультете 
товароведения, затем была 
учеба в Карагандинском ко-
оперативном институте, где 
получил диплом экономиста. 

С 1988 по 1990 гг. работал 
директором райзаготконторы 
Ленинского РПС.

С 1990–1994 гг. – пред-
седатель Ленинского райпот-
ребсоюза.

С 1994–2000 гг. по на-
стоящее время – президент 
ТОО «Шымпласт». 

У него большая, богатая 
детьми и внуками семья, трое 
сыновей и любимица-дочь.

За свою трудовую де-
ятельность неоднократно 
награждался и поощрялся. 
За вклад в общественную 
жизнь района удостоен зва-
ний «Почетный гражданин 
села Сайрам», «Почетный 
гражданин Сайрамского 
района». Награжден меда-
лями «Ерең еңбегі үшін», 
«ҚР тәуелсіздігіне 20 жыл», 
«Халық  құрметі», «Елеулі 

еңбегі үшін», нагрудным зна-
ком «Агроөнеркәсіп».

С 2012–2017 гг. – депу-
тат Сайрамского маслихата 
пятого созыва.

Он – замечательный 
отец и дедушка. Вырастил 
не одно поколение людей, 
которые преданы своему 
делу. Его дети – Кемаль, 
Мамыр и Гафур, пошли по 
стопам отца, выбрав управ-
ленческий бизнес, развивая 
и сохраняя  дело отца, дочь 
Багдагуль – заботливая 
мама и помощница. А еще 
я лично знакома с человеком 
по имени Бегзад бей – бра-
том Сарманбая Кочалиевича, 
который восторженно рас-

сказывает истории жизни из 
детства, с глубоким уважени-
ем относится к своим родным 
и близким, балует нас своим 
гостеприимством и широтой 

души настоящего мужчины. 
Для него старшие братья, 
как и в каждой турецкой се-
мье, являются примером. 

ТЭКЦ «Ахыска» Турке-
станской области, руководи-
тели районных филиалов, 
женсовет, молодежное кры-
ло этнокультурного объеди-
нения желают своему руко-
водителю крепкого здоровья, 
больших успехов,  покорения 
новых жизненных высот и ис-
полнения всех заветных же-
ланий.

ТЭКЦ «Ахыска» 
Туркестанской 

области

БЫТЬ ДОСТОЙНЫМ ВЫБРАННОГО ПУТИ
Турецкий этнокультурный центр «Ахыска» 

Туркестанской области с недавнего времени 
возглавляет Сарманбай Кочалиевич Сафаров, 
человек с большим управленческим опытом и 
жизненной закалкой.

ДОСТИЧЬ 
НОВЫХ ВЫСОТ

Руслан Ламияз 
оглы Сафаров 
был избран на 
пост председа-
теля Турецкого 
этнокультурного 
центра «Ахыска» 
Карагандинской 
области. Чле-
ны областного 
ТЭКЦ единоглас-
но одобрили и 
поддержали его                         
кандидатуру. 

Руслан Ламияз оглы Сафаров стоял у истоков соз-
дания областного ТЭКЦ «Ахыска». Он долгие годы, с 
самого начала был рядом с его первым председателем 
– покойным Бинали Байрам оглы Атаевым. 

Первый председатель центра Бинали Атаев ставил 
перед своими соратниками большие цели в плане раз-
вития культурного центра, большие идеи в деле воспи-
тания морального и патриотического облика молодежи 
центра. Его идеи были очень глубоки и всегда вопло-
щались в жизнь. Он пропагандировал Послания Перво-
го Президента РК в целях укрепления морального, фи-
зического, патриотического духа членов ТЭКЦ. Руслан 
Ламияз оглы вместе с ним активно воплощал его идеи, 
активно занимался всеми вопросами центра. Был за-
мом Бинали Байрам оглы Атаева. И, сейчас став пред-
седателем, Руслан Ламияз оглы ведет ту же линию, ту 
же работу, воплощает в жизнь те идеи, которые двигают 
ТЭКЦ «Ахыска» только вперед к достижению целей. 

Коллектив ТЭКЦ принимает самое активное участие 
во всех городских и областных мероприятиях. Также ве-
дется тесная работа с городским акиматом. Послания 
Президента РК и программа «Рухани жаңғыру» активно 
обсуждаются и воплощаются в жизнь. 

Бинали Байрам оглы был участником и организа-
тором всех благотворительных мероприятий и всегда 
призывал своих соратников помогать, отзываться на 
просьбы о помощи, уделять много внимания тем, у кого 
проблемы. Это были главные слова, которые звучали 
на каждом собрании. Руслан Ламияз оглы и его команда 
стараются придерживаться этих благородных дел.

СПРАВКА

Руслан Ламияз оглы Сафаров родил-
ся в 1980 году в Бишкеке. В 2000 году 
переехал в Караганду. Поступил на юри-
дический факультет КарГУ им. Букетова. 
С 2007 года был заместителем председа-
теля областного ТЭКЦ «Ахыска» Бинали 
Атаева. 

Семейное положение: женат, имеет               
3-х детей. 

В 2019 году был избран на пост пред-
седателя ТЭКЦ «Ахыска» Карагандин-
ской области.

ТЭКЦ «Ахыска» Карагандинской области

Поздравляем!
Решением общего 
собрания жителей 
жилого массива 
«КАРАТОБЕ» 

КУРАЕВ 
НУРАДДИН 

НУСРАДДИНОВИЧ 
и                  

КУРАЕВ АЛИМ 
НАРИМАНОВИЧ 

были избраны Биями.

Здесь может быть 
ваше объявление!
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«Большая страна – 
большая семья» – под 
таким девизом уже не в 
первый год Ассамблея на-
рода Казахстана г. Алматы 
проводит Международный 
форум «Беседы на Шел-
ковом пути», автором и 
руководителем которого 
является культуролог, об-
щественный деятель, дип-
ломат Мурат Мухтарович 
Ауэзов. Проект «Беседы на 
Шелковом пути» стартовал 
в 2007 году и за эти годы 
приобрел популярность. 
С каждым годом растет 
число участников форума, 
расширяется тематика об-
суждаемых проблем.

Целью проекта является 
способствование укрепле-
нию всесторонних связей 
между странами и народами 
Центральной Азии, сохране-
ние общекультурных и обще-
исторических ценностей в 
контексте развития межкуль-
турного диалога. Ежегодно 
в проекте участвуют куль-
турологи, историки, поэты 
и писатели, общественные 
деятели, представители мо-
лодой интеллигенции, пред-
ставители этнокультурных 
центров, которые в формате 
интеграции интеллигенции 
в форме открытой, довери-
тельной беседы за круглым 
столом анализируют основ-
ные проблемы и ведут поиск 
их решений. 

В этом году местом про-
ведения проекта был Дом 
дружбы города Тараз. Этот 
город некогда являлся цен-
тром степной части Великого 

Шелкового пути. В «городе 
купцов» сохранились следы 
цитаделей, караван-сараев, 
ремесленные мастерские, 
сакральные памятники. От-
ражение  исторического на-
следия участники и гости 
проекта могли увидеть в 
книжной выставке «Великий 
Шелковый путь», в фото-
выставке «Беседы на Шел-
ковом пути», в выставке 
декоративно-прикладного 
искусства.

Тематикой проекта «Бе-
седы на Шелковом пути-
2019» было «Возрождение. 
Исторический и современ-
ный опыт народов Централь-
ной Азии». Программа была 

насыщена выступлениями 
таких ежегодных участников, 
как Александр Шайдатович 
Кадырбаев – доктор истори-
ческих наук (г. Москва), Диар 
Аскарович Кунаев – канди-
дат филологических наук, 
Сафар Абдулло – востоко-
вед, Александр Бабаниязо-
вич Джумаев – востоковед 
(г. Ташкент), Альмира Бе-
кетовна Наурызбаева – 
доктор философских наук, 
Бекет Муханалиевич Ка-
рашин – директор фонда 
«Литературно-исторический 
культурный фонд Алшы», 
Мунира Курбоназаровна Та-
вакалова – кандидат фило-
софских наук (Таджикистан), 
Мира Алымбековна Мурата-
лиева – кандидат педагоги-
ческих наук (Кыргызстан) и 
многие другие представите-
лей интеллигенции, а также 
руководители и представите-
ли этнокультурных центров, 

а руководил проектом Мурат 
Мухтарович Ауэзов.

– Азия всегда была и 
есть источник потрясающей 
духовности, высокой граж-
данственности, – сказал 
Мурат Ауэзов, открывая фо-
рум «Беседы на Шелковом 
пути-2019».

Доктор исторических наук, 
профессор, академик МАИН 
и РАЕН Саттар Фазылович 
Мажитов отметил, что уро-
вень «Бесед на Шелковом 
пути» отличается тем, что на 
данном проекте обсуждают-
ся уроки истории Шелкового 
пути, уроки мысли, которые 
совмещаются с изложени-
ем мыслей, в содружестве 

с молодым поколением в 
рамках Года молодежи в                                
Казахстане.

После выступлений всех 
заявленных участников и об-
суждений выдвинутых про-
блем членами проекта была 
принята резолюция, которую 
огласила заместитель пред-
седателя Научно-экспертной 
группы АНК г. Алматы Свет-
лана Викторовна Ананьева. 

В завершение Мурат Ау-
эзов предложил в 175-летний 
юбилейный год великого ка-
захского поэта Абая Кунан-
баева местом следующего 
проведения форума «Бесе-
ды на Шелковом пути-2020» 
определить Баянаул, район-
ный центр Павлодарской об-
ласти. 

Проект оставил неза-
бываемые впечатления у 
участников и гостей, которые 
продолжили беседы по пути 
домой.

«БЕСЕДЫ НА ШЕЛКОВОМ ПУТИ-2019»
В СОЛНЕЧНОМ ГОРОДЕ ТАРАЗ

Не потерять друг друга…
Анеля Абилова 

всегда считала, что 
обратиться в брач-
ное агентство – 
значит признаться 
в том, что сама не 
в состоянии найти 
себе мужчину. А 
ведь на самом деле 
так оно и было…

В свои 39 Анеля до сих пор не была замужем. С муж-
чинами её пытались знакомить и подруги, и коллеги по 
работе, и сердобольные родственники. Тщетно…

Всё заканчивалось одним, в крайнем случае, дву-
мя свиданиями. Анеля даже просматривала объявле-
ния в интернете: её вполне устраивала предлагаемая 
там анонимность. Правда, после того случая, когда на 
встречу к ней пришёл «мачо», позиционирующий себя 
красивым и высоким брюнетом, а на деле оказавшийся 
с точностью до наоборот, женщина прекратила знако-
миться в сети.

Анеля – оператор Казгидрометцентра, и ей очень 
нравится её работа. А ещё – она занимает большую 
часть времени…

Посещать «ленинские» библиотеки, в надежде 
встретить потенциального мужа, как героиня её люби-
мого фильма, Анеле некогда. Поэтому-то, когда настой-
чивые подруги в очередной раз заговорили о брачном 
агентстве, она сдалась…

Внешне там всё казалось довольно просто: дал за-
прос – получил кучу предложений. Анеля успокаивала 
себя тем, что знакомства посредством брачных агентств 
очень удобны и давно уже актуальны на Западе. «Да, 
и чем плоха квалифицированная помощь сотрудников 
этого заведения?» – подбадривала себя Анеля.         

Она вписала свои данные в анкету, а из своих поже-
ланий к потенциальному партнёру отметила, что муж-
чина должен быть до 45 лет, не жадный, не пьющий, 
добрый... 

Ей позвонили через неделю и сообщили, что база 
данных имеющихся у них мужчин, подходящих под её 
параметры, готова. 

На следующий день, с интересом просматривая фо-
тографии и анкеты мужчин, она вдруг увидела знакомое 
лицо... 

С Ринатом она не виделась уже 16 лет. В то время 
Анеля жила в Алматы. У них был бурный роман, и, как ей 
казалось, они любили друг друга. Ринат был успешным 
бизнесменом, но через полтора года их отношений биз-
нес любимого рухнул. Дефолт 98-го и огромный долг. 
Тогда Ринат приложил все свои силы, чтобы выехать в 
Америку на работу. Ехать с ним Анеля отказалась… 

Он улетел за границу, а она переехала в г. Есик (Ен-
бекшиказахский район).

Сегодня Анеля с нетерпением ждёт встречи с Рина-
том, но всё же очень волнуется и переживает. 

А вот подруги уверены, что у них всё сложится. Ведь 
так не хочется верить, что люди, расставаясь, теряют 
друг друга навсегда...     

Айгуль ГАБСАТТАРОВА

Реальные истории
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Строительство Строительство 
многоквартирных жилых домов многоквартирных жилых домов 
с объектами обслуживания с объектами обслуживания 
и подземными паркингами.и подземными паркингами.

г. Алматы,  Алатауский район,  микрорайон «Акбулак»,  ул. 3, участок 33/1.

Түркістан қаласындағы 
«Парасат» саябағында Рухани 
келісім күніне орай мерекелік 
іс-шара өтті. Ел бірлігін 
насихаттаған жүздесуді 
Түркістан облысының 
қоғамдық даму басқармасы 
ұйымдастырды.

Түркістан төрінде бой көтерген 6 
қанатты киіз үйде облыстағы 6 діни кон-
фессия басшылары жиналды. Киіз үйдің 
уықтарын қадауға конфессия өкілдері 
де атсалысқанын айта кеткен жөн. 
Кездесуді облыс әкімінің орынбасары 
Сәкен Қалқаманов ашып, жүргізіп отыр-
ды. Ол діни конфессия жетекшілерімен 
танысып, дін саласы бойынша пікір ал-
масты. Ел бірлігі мен дінаралық  қарым-
қатынастарды  нығайту  мәселелерін  
талқылады.

«Қазақ халқы әрдайым бейбітшілікті, 
татулықты жоғары бағалаған. Өзгелерден 
көмегін аямаған. Адалдықты, мейірімді 
жоғары қойған. Осы игі қасиет қазір де 
ұлтымыздың бойынан өшкен жоқ. Елба-

сымыз Нұрсұлтан Әбішұлы Назарбаевтың 
сындарлы саясатының арқасында бей-
бітшілік пен достықты нығайтудың жа-
расымды үлгісі қаланды. Қазақстанда 
әлемдік діндер көшбасшылары съездерінің  
тұрақты өтуі  соның  айғағы. Түркістан 
облысында да түрлі конфессия өкілдері 
тату-тәтті өмір сүріп келеді. Кезінде Орта 
Азияның діни әрі рухани орталығы болған 
Түркістан қаласы елді бірлікке шақыратын 

миссиясын жалғастыра береді», – деді 
Сәкен Қалқаманов. 

Кездесу барысында Қазақстан мұсыл-
мандары діни басқармасының Түркістан 
облысы бойынша өкіл имамы Ақтамберді 
Мұсабек, «Шымкент епархиясының Түр-
кістан қаласындағы Свято-Никольский 
приходы»  жергілікті  діни бірлестігінің  
жетекшісі  Смольянов  Виталий Алексан-
дрович және   басқа да дін өкілдері сөз 
сөйледі.

Арнайы киіз үйде қазақтың ұлттық 
тағамдары мен салт-дәстүрі насихатталып 
қана қоймай, өңірдегі этнос өкілдерінің де 
дәмді тағамдары жұртшылыққа ұсынылды. 
Қабылдау соңында діни конфессия жетек-
шілеріне мерекеге орай алғыс хаттар мен 
сыйлықтар тапсырылды.

1992 жылғы 18 қазан күні Алматы 
қаласында Бүкіләлемдік Рухани келісім 
конгресінің 1-ші сессиясы өтті. Конгрес-
ке қатысушылар қазанның 18-ін ру-
хани келісім күні – қақтығыстар мен 
жанжалдарға шектеу қою, татулыққа тал-
пыну, жақын адамдарға қайырымдылық 
пен жәрдем жасау күні деп жариялауға 
шақырған манифест қабылдады.

Түркістан облысы әкімі баспасөз 
қызметінің хабарлауынша, содан бері жыл 
сайын біздің елімізде 18 қазан – Рухани 
келісім күні мемлекеттік деңгейде аталып 
өтіп келеді.

 

ТҮРКІСТАНДА РУХАНИ 
КЕЛІСІМ КҮНІ АТАЛЫП ӨТТІ
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TEACHER’S  DAY
Every year people in more than 100 countries all 

over the world celebrate Teacher’s Day. On this day 
we show teachers our appreciation and huge respect 
for the hard work they do every day. We all know that 
teacher’s job is not easy. But what does it actually take 
to be a good teacher? In my opinion, a good teacher is 
someone who gives the best knowledge on a subject, 
but a great teacher is someone who inspires love for 
learning. I also believe such teacher has to have a 
number of certain qualities.  

First of all, he has to be patient and kind. Students can be 
noisy, interrupting, demanding or, on the contrary, shy and 
hard to make contact with. That is why it’s important for a 
teacher to have patience and built trust in the relationship. 

Secondly, he should inspire and be inspired. A good 
teacher is a good learner himself as he always aspires to 
expand his knowledge and experience. Teacher’s energy 
and passion for the subject inspire his students.

And finally, I see a good teacher as an energetic person 
with a great sense of humor. He often lightens the mood 
with a quick joke or integrates fun games and activities into 
his lesson. Those are some of the  necessary things that 
make learning enjoyable for students. Bill Gates once said: 
“If you want your child to get the best education possible, 
it is actually more important to get him assigned to a great 
teacher than to a great school” . As we see, it takes a lot of 
work to be a good teacher. That is why I am forever grateful 
to all the teachers in my life. I am also happy to celebrate 
Teacher’s Day on 5 October, honouring the outstanding 
work teachers do every day, in the classroom, to make our 
world a better place.

Alikhan Kalybekov
10/A

At the beginning of the 
academic year 2016-2017, 
DATÜB (World Union of Ahiska 
Turks) requested teachers from 
the Turkish Ministry of National 
Education. As of now, we have 
eight Turkish teachers in our 
school under the Turkish Ministry 
of National Education. Three of 
these teachers teach Turkish. 
Other teachers teach math, 
chemistry and biology in English.
In addition to eight Turkish 
teachers, three administrators, 
29 teachers and 48 assistant staff 
from Kazakhistan are working in 
our school. Our school, which 
has a capacity of 350 students, 
started with 132 students in 
2016-2017 academic year and 
now our school has 304 students. 
274 of our students are staying 
in the school dormitory. From 
2016-2017 Academic Year, 84 
students have been graduated. 
All of graduating student are 
settled in various universities, 
including the universities in 
Turkey. Our school is guided by 
the following principles:

• To take the needs of each 
learner into consideration 
to develop intellectually, 
emotionally,

physically, and socially as 
a whole individual embodying 
historical, national, and 
international awareness;

• To offer opportunities where 
both national and international 
programs are available, with 
strong emphasis on foreign 
languages;

• To reinforce its education 
with various sports, arts and 
social facilities;

• To work with qualified, 
experienced, and dynamic staff 
open to innovations;

• To feature effective 
communication among its 
teachers, students, parents, staff 
and alumni; and thus to provide 

a secure teaching environment 
for all where everyone feels 
contented;

Our large, well-lit classrooms 
have been designed first of all 
with the health and comfort 
of our students in mind. Our 
teachers and students work in a 
modern environment utilizing the 
latest technological tools such as 
computers and smart boards.

The courses we offer our 
students at 5th-11th grades are in 
accordance with the Kazakhstan 
Ministry of Education and 
Science and aim to prepare our 
students not just for college but 
also for life. In our school, The 
Kazakhstan Ministry of Education 
and Science are applied along 
with other academic programs to 
increase our students’ interests 
and skills and enrich their 
knowledge. In each program 
students are required to take 
compulsory classes, common 
background studies classes, 
and elective courses to sum up 
to 40 hours a week.Turkish and 
English are taught as a foreign 
language. Moreover, students 
are given an opportunity to 
take the international certificate 
exams. If our students gets good 
grades from these exams, Our 
school provides scholarships 
based on performance and 
achievements. 

Together with academic 
development, one of the  
goals of our school is the 
concomitant training of social, 
artistic, creative, inquisitive 
and productive individuals. 
With this aim of engendering a 
habit of personal development 
and a lifelong love of learning 
in our students, our school 
campus provides opportunities 
for organized sports, art and 
academic activities aided by the 
available technology, and the 
physical layout of the campus. 

Our students, according to their 
field of interest, participate in 
many different activities and gain 
experience while developing 
their talents. They are involved in 
dramatic performances, dancing, 
folkdances and many artistic and 
social activities in various school 
clubs. To foster an understanding 
of social responsibility, they 
are also involved in social 
service projects supported and 
supervised by our teaching staff.
As a result of our strategy to run 
international partnerships and 
our project-oriented educational 
approach ,we made a project 
with Ege University. As a result 
of the joint project with Izmir 
Ege University, our delegation 
consisting of 33 students, 2 
teachers and 2 parents attended 
the summer camp callled 
‘Turkish for Foreigners’ between 
July 1 - July 31, 2019 in order to  
improve  our students Turkish 
level and to acquaint Turkey 
and the Turkish traditions. Our 
students who participated in 
the Turkish camp for foreigners 
not only learned Turkish but 
also participated in various 
excursions and activities.

As the family of Talgar 
Private Boarding High School 
Number 1, we hope that we 
will improve our school with the 
support of parents and readers.
Extra information regarding the 
Talgar Private Boarding High 
School Number 1 can be found 
on :

Adress:
Taymanuli Streeth No:4

Talgar/Almaty
Tel: 8 (727) 3057124

E-Mai: talgarlitsey@mail.ru
Website: 

www.talgar1litsey.com

English Teacher: 
Abdullah Bozat

CELEBRATION TEACHER’S  
DAY   ALL OVER THE  WORLD

Every year people in more than 100 countries all 
over the World celebrate Tecaher’s Day. On this day we 
Show our appreciation and huge respect for their hard 
work they do every day for their students.

There are many worthy and useful professions in the 
World. One of the most important fields is education. That’s 
why  teachers are respected worlrwide.

Being a teacher has always been a noble occupation. In  
my opinion, teachers of any subject are equally important. 
They teach us not only one particular subject but also a set 
of rules that can be useful in our future life.  The teacher 
of history can give us sufficient knowledge about the past 
centuries. The teacher of geograpy widens our knowledge 
about the World anda but different countries and so on.

In my opinion, its not only  profession received at the 
university. Good teachers are ordinary people who have 
certain qualities. The most important qualities fo any teacher 
are intelligence, fair mindedness, good communication 
skills,respect for others ad positive attitude.

Orhan Hairanov, 9/A

TALGAR PRIVATE BOARDING 
HIGH SCHOOL NUMBER 1

Our school was built by the Turkish Cooperation 
and Coordination Agency (TİKA) and donated to 
The World  Union of Ahiska Turks (DATÜB) and 
started education in the Talgar district of Almaty 
in  the 2011-2012 academic year. The founder and 
owner of the school is Ziyaeddin KASSANOV. 
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от шумных компаний. Период 
благоприятен для работы на 
дачном участке и проведения 
ремонта. Только тщательно 
выбирайте специалистов!

Козерог
Следите за свои-

ми мыслями. В эти 
дни они будут иметь сильное 
влияние на происходящие 
с вами события. В конце не-
дели сделайте перерыв в 
работе: вам надо отдохнуть. 
Идеальным вариантом будет 
короткий отпуск с любимыми 
людьми. Запланируйте по-
ездку заранее.

Водолей
Данный период 

благоприятен для 
налаживания отношений. 
Сейчас важно разобраться со 
старыми проблемами. Ста-
райтесь не задерживаться на 
работе: дома вы нужны в эти 
дни. Уделите время себе и 
своей внешности. Не исклю-
чено, что у вас в ближайшее 
время появится поклонник.

Рыбы
В целом вас 

ожидает благо-
приятный период без лиш-
них тревог. Но и сюрпризов 
ждать не стоит. Проведите 
это время спокойно, как мож-
но больше внимания уделяя 
отдыху. В начале недели воз-
можны крупные денежные 
поступления.

Лев
На этой неделе 

занимайтесь само-
образованием и повышайте 
квалификацию. Возможны пе-
репады настроения и апатия. 
Займитесь любимым делом, ко-
торое отвлечет вас от грустных 
мыслей.

Дева
Меньше говорите 

– больше делайте, 
советуют вам звезды сейчас. 
Период может быть очень про-
дуктивным, если вы не будете 
лениться. Появится возмож-
ность повысить доход – не 
упустите ее. В личной жизни 
наступит затишье. Но это и к 
лучшему сейчас! Время еще не 
пришло.

Весы
О д и н о к и м 

Весам стоит оза-
ботиться поис-

ком второй половинки. Сейчас 
благоприятное время для это-
го! Семейным представителям 
знака желательно в выходные 
провести время с домочадца-
ми. Возможно недопонимание 
со старшим поколением.

Скорпион
Многие предме-

ты и техника могут 
поломаться, вероят-
нее всего, потому что вы слиш-
ком напряжены. Расслабьтесь 
и успокойтесь. В выходные 
деньгами лучше не разбрасы-
ваться. Вскоре они могут пона-
добиться.

Стрелец
Ссоры сейчас 

могут возникать на 
пустом месте. Старайтесь избе-
гать конфликтов, насколько это 
возможно. На время откажитесь 

Овен
Отношения с 

коллегами будут 
натянутыми, причем по вашей 
вине. Не бойтесь лишний раз 
извиниться, чтобы потом не 
корить себя за ошибки. Будьте 
благосклонны к детям, мень-
ше ругайте их. В выходные, 
26 и 27 октября, отправляй-
тесь на природу насладиться 
осенними деньками.

Телец
И д е а л ь н о е 

время для того, 
чтобы начать воплощать меч-
ты в реальность. Начните с 
составления списка целей на 
ближайшее время. Вам будет 
сложно противостоять соблаз-
нам, которые сейчас будут на 
каждом шагу. Но если суме-
ете, потом не раз поблагода-
рите себя за это.

Близнецы
Вы почувству-

ете вдохновение, 
захотите сделать 
что-то особенное. 
Дайте волю фан-

тазии! Некоторые Близнецы, 
возможно, переживут пре-
дательство друга. Держите 
себя в руках и не позволяйте 
обидам отравлять вам жизнь. 
Водителям стоит быть акку-
ратнее на дорогах в эти дни.

Рак
Постарайтесь 

максимально по-
казать, на что вы 
способны на работе. Руковод-
ство заметит ваши старания и 
наградит должным образом. 
Не перетруждайте себя на 
даче и в домашних делах. По-
сле рабочего дня позволяйте 
себе ничегонеделанье. Повы-
шен риск простудных заболе-
ваний.

(Жалғасы келесі сонда)

c 21 по 27 октября 2019 года

Türkiye'de, Uzun Dönem İkamet İzni, Kısa Dönem ve Vatandaşlık başvurusu 
yapacakların dikkatine!

Değerli Milletimiz,
Artık Türkiye'de, Uzun Dönem, Kısa Dönem İkamet İzni yapacakların talep edi-

len evraklarını bulundukları ülkelerde sadece APOSTİL yaptırmaları yeterli olacaktır. 
Apostil yapılacak (Metirka – Doğum Belgesi) evrakların tercüme ve noter işlemlerinin 
Türkiye'de yapılması gerekmektedir. Bulunduğunuz ülkelerde yaptıracağınız APOSTİL 
evraklar hariç diğer yapılacak tercüme ve noter işlemleri Türkiye'de geçerli olmayacak-
tır. Dolayısıyla Ahıskalı Türklerin toplum halde yaşadıkları Bursa, İstanbul ve Antalya 
başta olmakla diğer illerdeki DATÜB İl Temsilcilikleri ile irtibata geçerek daha geniş 
bilgi alabilirsiniz.

Bilgi için: 
1. DATÜB Genel Merkez
Yetkili Kişi: Genel Sekreter Fuat UÇAR
Adres: Şenlikköy Mah. Germeyan Sok. No. 21 Demirkol Apt. D: 5, Florya, Bakırköy/ 

İSTANBUL
Tel: 0 (212) 573 19 71 Faks: 0 212 574 19 71

Mail: datub.ahiska@gmail.com     fuat.ucar@datub.org 

2. DATÜB Türkiye Akdeniz TemsilciliğiYetkili Kişi: Kamilya Mamed (Genel 
Danışman)

Adres: Çağlayan Mah. 2047 Sok. Need Tour Plaza Tel: +90  242 212 24 22, +90  
549 824 24 22 Mail: datub.akdeniz@datub.eu 

3. DATÜB Türkiye/Bursa Temsilciliği Yetkili Kişi: Paşa Alihan
Adres: Selçukbey Mah. Selçukbey Cd. No: 3 K: 1 D:3 Yıldırım/BURSA

Tel: 0536 015 99 99 Mail: datub.bursa@datub.eu

İLAN

Всем 
удачи!
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- Кинотеатр
- Центр семейного  отдыха

Наурызбай батыра 7Б (уг.ул. Райымбек)
www.atrium-almaty.kz

Наурызбай й бабббббббббббббббббббббббббб тыра 7Б (уг.ул. Райымбек)

Женская одежда
Аксессуары
Мужская одежда
Косметика
Одежда для детей

По вопросам 
аренды 

обращаться 
по тел: 344 13 04

 

6+ – для детей, достигших 6 лет
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Aktau Şubesi 
Adresi: 17.bölge, Iş Merkezi 

«Zodiak» 1.kat,  No:39
Aktau/Kazakistan, 130000

Telefon: +7(7292) 20-49-33
Fax: +7(7292) 20-49-34

24
154

Реклама

Şimkent Şubesi 
Adresi: Kunaeva cad.59

Şimkent/Kazakistan
Telefon: +7(7252) 99-99-00

Fax: +7(7252) 99-99-02
E-maıl:shymkent@kzibank.kz


